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Jasna Paladin

Kamnik – Slovesnost, posve
čena spominu na 23. no
vember 1918, ko je general 
Rudolf Maister z odločno 
akcijo prevzel vojaško oblast 
v Mariboru in s tem Sloveni
ji priključil večji del sloven
skega narodnostnega in go
vornega območja Štajerke in 
Koroške, se je začela s pola
ganjem vencev v preddverju 
občinske stavbe in pri Mai
strovem spomeniku na Trgu 
talcev, nadaljevala pa v sko
rajda polni dvorani Doma 
kulture Kamnik. 
Zbrani so sprva prisluhnili 
nagovoru župana Marjana 
Šarca, ki je med drugim pou
daril, da temu državnemu 
prazniku posvečamo prema
lo pomena. »Prav je, da obe
ležujemo ta dan in se ob tem 
ne sprašujemo, ali je to po
trebno, zastarelo ali morda 
za današnji čas neprimerno. 
Zavedam se, da bi Maister 
danes verjetno imel zelo tež
ko nalogo, ko bi hotel izvršiti 
tisto, kar je izvršil, in bi ga 
verjetno ne zadržala vojska, 
ampak kakšni varčevalni 
ukrepi. Ko bi mu določili, ko
liko nabojev sme porabiti, 
koliko pušk sme imeti in ko
liko članov sme šteti njegova 
vojska. Današnji čas ni la
hek, ker največkrat uničuje
mo samega sebe. Maister je 
imel jasnega sovražnika. 
Imel je jasen cilj, kaj bo storil 
in kaj mora storiti. Dokler se 
je zanašal nase, do takrat je 
uspeval. Ko pa je poslušal 
ukaz iz Ljubljane, ni izvršil 
napada na Celovec in takrat 
smo ga za vedno izgubili.«

Slovenci cenimo 
generalovo zapuščino
Med tistimi, ki ohranjajo de
diščino generala Maistra, 
ima pomembno vlogo Zve
za društev general Maister, 

zato je zbrane nagovoril tudi 
njen predsednik mag. Milan 
Lovrenčič, slavnostni govor
nik pa je bil letos načelnik 
Generalštaba Slovenske voj
ske brigadir dr. Andrej 
Osterman. »Slovenci smo 

lahko ponosni na to, da smo 
v mnogih prelomnih trenut
kih naše zgodovine imeli 
žene in može, ki so domo
ljubno, modro, pogumno in 
odločno sledili svoji viziji. 
Današnja slovesnost je do

kaz, da mnoge Slovenke in 
Slovenci cenimo generalovo 
zapuščino ter ohranjamo 
spomin na pogumnega 
moža in vrednote, ki jih 
predstavlja. General Maister 
je sledil svoji viziji in jo do
segel tudi s svojo karizma
tičnostjo, lastnostjo, ki jo v 
Slovenski vojski še posebej 
cenimo; z njo je znal vojake 
okoli sebe prepričati in pri
dobiti v zelo nevarnih in ne
gotovih časih. General Ru
dolf Maister – Slovenec, ki 
je ukrepal državotvorno, je 
bil obenem državnik in stra
teg,« je med drugim dejal.

Zaslužni za ohranjanje 
spomina na Maistra
Občina Kamnik je skupaj z 
Zvezo društev general Mai
ster letos že osmo leto zapo
red podelila priznanja za 
zasluge pri ohranjanju spo
mina na generala Maistra. 
Prejeli so ga sodelavci Med
občinskega muzeja Kamnik, 
ki od lanskega leta skrbijo za 
delovanje Maistrove rojstne 
hiše s stalno razstavo Rudolf 
Maister – domoljub, gene
ral, kulturnik, pesnik in bi
bliofil. Priznanje je prejel 
tudi Jože Arko za aktivno 
delovanje in velik prispevek 
k oblikovanju programa 
Društva general Maister 
Kam nik ter za uveljavljanje 
poslanstva in sporočilnosti 
generala Rudolfa Maistra.
Slovesnost, ki jo je povezo
val Tone Ftičar, je spremljal 
bogat kulturni program, v 
katerem so nastopili pevci 
Mešanega pevskega zbora 
Odmev Kamnik, recitatorke 
Gimnazije in srednje šole 
Rudolfa Maistra Kamnik ter 
glasbeniki in plesalke balet
nega oddelka Glasbene šole 
Kamnik. Za pogostitev po 
slovesnosti so poskrbele čla
nice Društva podeželskih 
žena Tuhinjske doline.

Ponosni na generala 
Rudolfa Maistra
V Domu kulture Kamnik je minuli petek potekala občinska slovesnost ob državnem prazniku, dnevu 
Rudolfa Maistra, ki ga praznujemo v spomin na pogumna dejanja domoljuba, generala in pesnika.

Priznanji za ohranjanje spomina na Rudolfa Maistra sta 
prejela Jože Arko in mag. Zora Torkar, direktorica 
Medobčinskega muzeja Kamnik. / Foto: Gorazd Kavčič

Slovesnost v Domu kulture Kamnik je spremljal tudi 
odličen kulturni program kamniških izvajalcev. 

Letošnji praznik je bil za Kamnik še toliko bolj 
pomemben, saj mineva 140 let generalovega 
rojstva in 80 let njegove smrti. 
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MARKET Veronika
Kranjska cesta 3c, Kamnik

MIKLAVŽ NAKUPUJE V TUŠU!  
UGODNA PONUDBA ŽIVIL IN IZDELKOV.

Jasna Paladin

Kamnik – Še posebej slove
sno je bilo ta dan na Osnovni 
šoli Frana Albrehta v Kamni
ku, kjer so gostili minis trico 
za kulturo, Kamničanko in 
nekdanjo učenko omenjene 
šole mag. Julijano Bizjak 
Mlakar. Nekaj minut čez 8. 
uro zjutraj jo je sprejel ravna
telj šole Rafko Lah, v sprošče
nem pogovoru pa sta se uvo
doma dotaknila usmeritve 

šole, v kateri si vsi skupaj 
prizadevajo za čim boljše po
vezovanje različnih šolskih 
vsebin, pa tudi težko pričako
vane obnove šolske stavbe, ki 
na šoli ni več zgolj dolgole
tna želja, pač pa nuja. Ravna
telj je ministrici pojasnil, da 
so ob dnevu slovenske hrane 
na šoli pripravili tematski 
dan na temo bontona, v kate
rem so skušali združiti po
men lokalno pridelanih živil 
in sam odnos do hrane, nato 
pa sta se oba pridružila učen

cem več razredov – s prvošol
ci sta si privoščila tradicio
nalni slovenski zajtrk (kruh, 
maslo, med, mleko in jabol
ko), petošolcem sta prisluh
nila pri pogovoru o pomenu 
lokalno pridelane hrane, de
vetošolci so z njima delili del 
šolske ure o zajtrku in bonto
nu po svetu, ob koncu pa sta 
obiskala še razred sedmošol
cev, ki so dan slovenske hra
ne povezali s slikanjem panj
skih končnic.

Župan Marjan Šarec je sku
paj s poslancem državnega 
zbora mag. Matejem Toni
nom zajtrku prisostvoval v 
enoti Pestrna Vrtca Antona 
Medveda Kamnik. Pred zajtr
kom, ki so ga najmlajši že 
nestrpno pričakovali, je zbra
ne nagovorila ravnateljica 
Vrtca Antona Medveda Ka
mnik Renata Hojs, po sla
stnem obroku pa sta se župan 
in poslanec odzvala povabilu 
otrok, da skupaj posadijo ja
blano na vrtu za vrtcem.

Na zajtrku  
z ministrico
Dan slovenske hrane so s tradicionalnim 
slovenskim zajtrkom prejšnji petek praznovali 
tudi v šolah in vrtcih kamniške občine.

Na Osnovni šoli Frana Albrehta v Kamniku so ob 
tradicionalnem slovenskem zajtrku gostili ministrico za 
kulturo mag. Julijano Bizjak Mlakar. / Foto: Jasna Paladin

Na vrtu za enoto Pestrna je župan takole posadil jablano. 
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Na vrsti je asfaltiranje
Občina Kamnik z izbranimi 
izvajalci na številnih delih 
občine nadaljuje projekt 
grad nje kanalizacijske in vo-
dovodne infrastrukture. Ob-
čani so marsikje že dočakali 
težko pričakovani asfalt.

stran 3

AKTUALNO

Zore slovesno 
posvečen
Frančiškanskega patra msgr. 
Staneta Zoreta, rojenega v 
Znojilah pri Selah, so v nede-
ljo, 23. novembra, umestili 
kot novega ljubljanskega 
nadškofa.
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ZANIMIVOSTI

Orient ni zgolj trebušni 
ples
Članice KUOD Bayani so 
oder Doma kulture Kamnik 
spremenile v pravi Orient. 
Organizirale so namreč 
mednarodni festival oriental-
skih folklor s plesnimi delav-
nicami in predstavo.
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Več furat, manj sedet!
Člani ŠD Debela Veronika so 
prejšnji teden tudi uradno 
odprli svoj skejterski park, ki 
so ga uredili v prostorih nek-
danjega Alprema, izvedli pa 
so tudi celotedensko akcijo z 
naslovom Več furat, manj 
sedet!

stran 9
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Občinske novice

Kamniški OBČAN, petek, 28. novembra 2014

KAMNIŠKI OBČAN – Izdajatelj Bistrica, d. o. o, Kamnik, Ljubljanska cesta 3a, 1240 
Kamnik, sedež uredništva Glavni trg 25, 1240 Kamnik. Kamniški občan je vpisan v 
razvid medijev pri Ministrstvu za kulturo RS pod zaporedno številko 333. Izhaja v 
nakladi 17.000 izvodov, brezplačno ga prejemajo vsa gospodinjstva v občini Kamnik.  

Pravice izdajatelja izvaja Gorenjski glas, d. o. o., Kranj, Bleiweisova cesta 4, 4000 
Kranj. Tisk: Delo, d. d., Tiskarsko središče Ljubljana. Distribucija: Pošta Slovenije,  
d. o. o., Maribor. 

Nenaročenih prispevkov in pisem ne honoriramo in ne vračamo. Pisma bralcev so 
omejena na 3000 znakov skupaj s presledki, pošljete jih lahko odgovorni urednici ali 
na naslov: info@glas.si. 

Kamniški občan bo decembra letos izšel dvakrat, in sicer 12. in 24. decembra, 
prispevke pošljite teden dni pred izidom.

Urednica:
Jasna Paladin  
jasna.paladin@g-glas.si, 031/868-251

OdgOvOrna Urednica:
Marija Volčjak  
marija.volcjak@g-glas.si

OglasnO trženje: 
Mateja Žvižaj  
mateja.zvizaj@g-glas.si, 041/962-143

Zahvale, Osmrtnice: 
Renata Frakelj  
malioglasi@g-glas.si, 04/201-42-47

Janja Zorman Macura

Kamnik – Čeprav gre za for-
malno koalicijo dveh najmoč-
nejših strank v občinskem 
svetu Občine Kamnik, pa je v 
koalicijski pogodbi zapisano, 
da koalicija ponuja opoziciji 
»partnerstvo za napredek 
občine Kamnik«, katerega 
namen je doseči čim širše 
soglasje in enotnost pri rešit-
vah za občino Kamnik. Sode-
lovanje bo temeljilo na ena-
kopravni udeležbi opozicij-
skih predstavnikov pri uskla-
jevanju (naj)pomembnejših 
odločitev in projektov v obči-
ni Kamnik pred formalno 
obravnavo aktov na sejah 
občinskega sveta. 

Zapisali so rešljive ideje
Župan Marjan Šarec je ob 
podpisu pogodbe poudaril: 
»Tudi to dejanje smo opravi-
li. V tem mandatu smo se 
odločili, da bomo zadeve 
delali nekoliko drugače kot v 
prejšnjem. Zato smo tudi 
pristopili k pogovorom o 
koaliciji. Poglede na to zade-
vo imava z mag. Matejem 
Toninom nekoliko različne. 
Jaz mogoče gledam manj iz 
državnozborskega vidika kot 
mag. Matej Tonin, ki je tukaj 
nekoliko bolj formalist. Mis-
lim pa, da je to prav, in zato 
smo sklenili koalicijsko 
pogodbo. Tudi ko so potekali 
koalicijski pogovori, smo 
ugotovili, da med nami bis-
tvenih razlik pri tistih zade-
vah, ki so pomembne, ni. 
Pomembne so tiste, ki vodijo 
naprej in vodijo v napredek. 
Osredotočili smo se na turi-
zem in družbene dejavnosti, 
saj je tam tudi največ investi-
cij. Ne bomo odpirali ideolo-
ških tem, ker na tem nivoju 
to ni pomembno. Mislim, da 
so svetnice in svetniki obeh 
svetniških skupin od ljudi 
izbrani na tak način, da se bo 
dalo delati. Vsi svetniki se 
tega zavedajo in bodo delali 

tudi v tem duhu. Naše sode-
lovanje smo s koalicijsko 
pogodbo bolj formalizirali in 
se jo bomo tudi trudili izpol-
niti. Vanjo smo zapisali reš-
ljive ideje, ob bistveni pred-
postavki, kaj se bo dogajalo 
tudi na državni ravni. Naše 
skupno geslo je, da naredi-
mo čim več za čim manj. In 
če nam bo to uspelo, potem 
bomo naredili veliko.«

eden največji, drugi 
najbolje organiziran 
Mag. Matej Tonin pa je še 
dodal: »Po dolgih 20. letih se 
Nova Slovenija podaja na 
neko novo pot v koalicijo. Na 
občinski ravni tovrstnih 
izkušenj še nimamo, na 
državni ravni jih že imamo. 
Prav zaradi določenih izku-

šenj na državni ravni smo 
želeli pozitivne in dobre 
izkušnje prenesti tudi na 
lokalno raven. Predvsem 
določene stvari zapisati in 
jasno precizirati, ker če so 
stvari jasno dogovorjene vna-
prej, se izognemo morebit-
nim konfliktom v kasnejšem 
obdobju in različnim inter-
pretacijam. Koalicijska pogo-
dba, ki je bila danes podpisa-
na, je realistična. Nekateri so 
jo ocenjevali kot premalo 
ambiciozno, nekateri spet 
kot pretirano. Skratka, težko 
bomo zadovoljili vse želje in 
interese. Želeli pa smo pred-
vsem to, kar je župan pove-
dal, napisati realen doku-
ment, ki nam bo smernica v 
vseh teh štirih letih, kako in 
na kakšen način bomo delo-

vali. Mislim, da je ta koalicija 
zelo močna. Eden je največji, 
drugi je najbolje organizi-
ran. Upam, da bo ta poveza-
va dala zmagovito kombina-
cijo tudi za občino Kamnik. 
Mislim, da ste vi kot največja 
stranka v občini Kamnik 
dobili predvsem zanesljivega 
in trdnega koalicijskega par-
tnerja. Župan je imel v prete-
klosti določene težave z 
zanesljivostjo in trdnostjo, v 
Novi Sloveniji pa smo tipi 
politikov, ki teh težav in teh 
problemov nimamo, zato se 
o kakšni zadevi raje vnaprej 
natančno dogovorimo. Ko se 
o tem dogovorimo, pri nas 
beseda velja in zadeve izpel-
jemo. Vašo politično moč in 
morda naše politične izkuš-
nje, sem prepričan, bomo 
uspeli uporabiti za napredek 
in dobro Kamnika. Ko bomo 
po štirih letih ocenjevali to, 
kar smo danes podpisali, 
bomo lahko z neko samoza-
vestjo ugotavljali, da je bil 
korak pravilen in bi bilo 
morda pametno tovrstno 
zgodbo nadaljevati tudi v pri-
hodnosti. Do takrat pa je še 
dolga pot.«

Podpisana  
koalicijska pogodba
župan marjan Šarec, predsednik liste marjana Šarca – naprej Kamnik!, in mag. matej tonin, 
predsednik nove slovenije – krščanski demokrati, občinski odbor Kamnik, sta 11. novembra v Poročni 
dvorani občinske stavbe podpisala koalicijsko pogodbo za mandatno obdobje 2014–2018.

tesni sodelavci (z leve): podžupan matej slapar, podpisnika koalicijske pogodbe mag. matej 
tonin iz nsi in župan marjan Šarec iz lmŠ ter podžupan igor žavbi / Foto: Občina Kamnik

S podpisom koalicijske pogodbe je župan 
imenoval še drugega podžupana. 33-letnemu 
podpredsedniku Liste Marjana Šarca – Naprej 
Kamnik Igorju Žavbiju se je pridružil 30-letni 
Matej Slapar, svetnik NSi. Oba podžupana bosta 
svoji funkciji opravljala poklicno.

OBVESTILO O UVEDBI E-RAČUNOV
S spremembami Zakona o opravljanju plačilnih storitev za pro-
računske uporabnike (Ur. list RS, št. 59/10 in 111/13) so bile spre-
jete spremembe, ki s 1. 1. 2015 za posredne in neposredne pro-
računske uporabnike ter pravne in fizične osebe, ki poslujejo z 
njimi, prinašajo poslovanje izključno prek elektronskih računov 
(e-račun). 

V praksi to pomeni, da bodo morale pravne in fizične osebe pro-
računskim uporabnikom (občinam, krajevnim skupnostim, mini-
strstvom, ...) za dobavljeno blago, izvedene storitve ali gradnje 
od 1. 1. 2015 posredovati svoje račune ne več v fizični obliki, 
ampak v elektronski, kot e-račune.

Ti bodo morali biti podpisani z elektronskim podpisom in izdani 
v obliki e-Sloga, ki je enotna standardizirana oblika e-računa. 
Pravne in fizične osebe bodo lahko pošiljale svoje e-račune pro-
računskim uporabnikom, bodisi:

-   prek bank, vključenih v medbančno izmenjavo e-računov (pri 
svoji banki preverite, ali to storitev nudi); 

-   prek ponudnikov procesne obdelave podatkov, s katerimi 
ima Uprava Republike Slovenije za javna plačila (v nadaljeva-
nju UJP) sklenjene pogodbe o izmenjavi e-računov;

-   prek spletnega portala UJP e-račun, ki je namenjen izdajate-
ljem, ki prek svoje banke ali procesorja ne morejo posredova-
ti e-računov proračunskim uporabnikom ali ne razpolagajo s 
tehnično podporo za pripravo e-računov (omogočeno bo 
izdajanje do 5 računov na mesec).

Več informacij je na voljo na spletni strani:  
http://www.ujp.gov.si/novice.asp?id_n=355.

Občina Kamnik je že vključena v seznam izdajateljev in  
prejemnikov e-računov, kar pomeni, da že lahko prejema 
e-račune. 

Kamnik – Uporabniki Dnevnega centra Štacjon vabijo na hišni 
sejem, ki bo potekal od ponedeljka, 1. decembra, do petka, 5. 
decembra, od 8. do 15. ure v prostorih Dnevnega centra na 
Kolodvorski 4 v Kamniku (stavba železniške postaje Kam-
nik-mesto). V času hišnega sejma bodo v prostorih razstavljeni 
izdelki, ki so jih ustvarjali celo leto in so v tem prednovoletnem 
času kot nalašč za obdarovanje najbližjih. Med drugim bodo 
obiskovalcem hišnega sejma na voljo domača marmelada in 
bezgov sirup, različni zeliščni čaji, namaz iz paprike, novoletne 
voščilnice, izdelki iz lesa (ptičje hiške, gnezdilnice, barometri 
razpoloženja), mehki obeski za ključe iz filca in drugih mate-
rialov, etuiji za mobitele, barvne torbice iz jeansa, pisane 
svečke, nakit, slikarske umetnije in drugi izdelki. V zameno za 
denarni prispevek bodo lahko obiskovalci hišnega sejma te 
izdelke izbrali ter tako prispevali za delovanje Dnevnega cen-
tra. Vsi izdelki, ki jih ustvarjajo v Dnevnem centru Štacjon, so 
izdelani ročno, z veliko truda in dobre volje, glavni sestavini 
vseh pa sta ljubezen in spoštovanje do sočloveka. j. P.

hišni sejem v dnevnem centru Štacjon

Kamnik – Vlada RS je sprejela Sklep o uskladitvi vrednosti 
točke turistične takse, ki se bo uskladila z gibanjem cen živ-
ljenjskih potrebščin, tako da bo od 1. januarja 2015 znašala 
0,115 evra. Odlok o turistični taksi v občini Kamnik določa, 
da znaša višina turistične takse enajst točk. Znesek turistič-
ne takse se izračuna tako, da se število točk pomnoži z vre-
dnostjo točke. Vse zavezance za plačilo turistične takse na 
občini obveščajo, da od 1. januarja 2015 dalje višina turistič-
ne takse v občini Kamnik znaša 1,265 evra. j. P.

sprememba višine turistične takse

Šola bo dobila večnamensko ploščad

Občina Kamnik te dni intenzivno ureja večnamensko 
ploščad pri Podružnični šoli mekinje, dela pa potekajo v 
skladu s pogodbenimi roki. / Foto: Občina Kamnik

Kamniški občan izhaja naprej, izdajateljske pravice je zača-
sno prevzela družba Gorenjski glas, d. o. o., Kranj, ki je s tem 
prevzela tudi obveznosti po pogodbi med Občino Kamnik in 
družbo Bistrica, d. o. o., Kamnik, izdajateljem Kamniškega 
občana. Pri Gorenjskem glasu se zavedamo, da je Kamniški 
občan tradicionalen časopis, ki ste ga navajeni, zato se bomo 
skušali kar najbolj približati dosedanji vsebini, kar pomeni, 
da bo na časopisnih straneh še naprej dovolj prostora za 
vse, ki pošiljate prispevke. Uredniško delo je prevzela Jasna 
Paladin, ki kot Kamničanka območje občine Kamnik dobro 
pozna, zato smo si upali začasno prevzeti izdajanje Kamni-
škega občana. Saši Mejač, ki že vrsto let ustvarja vaš časo-
pis, pa želimo čimprejšnje okrevanje. marija volčjak

Obvestilo
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Vabljeni na 

PRIŽIG LUČK
V četrtek, 4. decembra, ob 18.30

na Glavnem trgu v Kamniku.

Od 4. pa vse do 30. decembra bo na Glavnem 
trgu potekal tudi božično-novoletni sejem.

V petek, 19. decembra, ob 18. uri pa bomo  
odprli še drsališče, ki bo letos na parkirišču  

ob Frančiškanskem samostanu.

Občina Kamnik ter 
Zavod za turizem in šport 

v občini Kamnik
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Jasna Paladin

Tunjice – Kot so sporočili z 
občinske uprave, so v minu-
lih dneh delavci Gorenjske 
gradbene družbe po konča-
nem asfaltiranju Tunjiške 
ceste asfaltirali še pločnik, 
in sicer od železnice pa vse 
do vrha Tunjiške ceste, na 
istem odseku so utrdili tudi 
bankine.
Gradbena dela je nadaljeva-
la tudi ekipa v Košišah oz t. 
i. Kurji dolini, ki je že pri-
pravila vse potrebno za as-
faltiranje, hkrati pa so na 

tem odseku zgradili meteor-
no kanalizacijo s cestnimi 
požiralniki, kabelsko kanali-
zacijo za javno razsvetljavo 
in robnike za pločnike. Na 
občini opozarjajo, da je Tu-
njiška cesta zaradi del zapr-
ta za ves promet, v času za-
pore pa je urejen obvoz pre-
ko Košiš v smeri Kamnika 
in preko Stolnika v smeri 
Tunjic. »Občane in občane 
ter stanovalce znotraj zapo-
re prosimo, da upoštevate 
prometno signalizacijo. Ker 
se dela izvajajo tudi ob sobo-
tah med 7. in 13. uro, vas 

prosimo, da upoštevate pro-
metno signalizacijo za ne-
moteno potekanje del,« med 
drugim pravijo na občini.

Gradi se tudi v severnem 
delu
V preteklem tednu so delav-
ci izbranega izvajalca začeli 
pripravo podlage za asfalti-
ranje tudi v Bistričici, kjer se 
izvaja gradnja kanalizacije 

za komunalne odpadne 
vode. Pred dnevi so v Zago-
rici nad Kamnikom začeli 
graditi tlačni vod od predvi-
denega črpališča do Encija-
na, gradbena dela pa se na-
daljujejo tudi v Zgornjih 
Stranjah in Županjih Nji-
vah, kjer je za čas gradnje 
med 7. in 17. uro organizira-
no parkirišče, saj je promet 
zaradi del moten.

Na vrsti je asfaltiranje
Občina Kamnik z izbranimi izvajalci na številnih delih občine nadaljuje projekt gradnje kanalizacijske 
in vodovodne infrastrukture. Občani so marsikje že dočakali težko pričakovani asfalt.

Asfaltiranje pločnika na Tunjiški cesti / Foto: Občina Kamnik

Gradbena dela v Zagorici nad Kamnikom / Foto: Občina Kamnik Dela se nadaljujejo tudi v Zgornjih Stranjah. / Foto: Občina Kamnik

O zaporah javnih površin zaradi gradnje 
kanalizacijske in vodovodne infrastrukture 
Občina Kamnik občane redno obvešča na svoji 
spletni strani www.kamnik.si.

Občina Kamnik skupaj s štiriintridesetimi 
slovenskimi občinami, ki so pripravile enajst 
projektov, namenjenih izgradnji okoljske 
infrastrukture in izpolnjujejo pogoje za 
sofinanciranje z evropskimi sredstvi, še vedno 
čaka na obljubljeno vladno odločbo za črpanje 
tega denarja. Občina Kamnik vodi dva takšna 
medobčinska projekta, in sicer dobrih 27 
milijonov evrov vreden projekt Odvajanje in 
čiščenje odpadne vode na območju Domžale-
Kamnik ter okoli 16 milijonov evrov vreden 
projekt Oskrbe s pitno vodo na območju 
Domžale-Kamnik. Občina je denar za začetek 
del zagotovila s posojilom, vlada pa obljublja, da 
bo projekte obravnavala prednostno.

Jasna Paladin

Kamnik – Iz poročila Občin-
ske volilne komisije Občine 
Kamnik, ki je bilo 8. oktobra 
poslano županu Občine Ka-
mnik, Državni volilni komi-
siji ter predstavnikom list 
kandidatov za člane krajev-
nih skupnosti v občini Ka-
mnik, je razvidno, da so bili 
za predsednike posameznih 
krajevnih skupnosti izvolje-
ni naslednji občani:
v KS Črna Ladislav Osol-
nik, v KS Duplica Franc 

Svetelj, v KS Godič Cirila 
Mali, v KS Kamnik-center 
Ivanka Učakar, v KS Ka-
mniška Bistrica Karla Urh, 
v KS Mekinje Nace Konci-
lja, v KS Motnik Marjan 
Semprimožnik, v KS Ne-
vlje Tomaž Planko, v KS 

Novi trg Tilen Travnik, v 
KS Perovo Edvard Osenk, v 
KS Podgorje Grega Cvirn, v 
KS Pšajnovica Marjan Za-
logar, v KS Sela Primož 
Pirc, v KS Srednja vas Da-
mijan Zdovc, v KS Šmarca 
Matjaž Šporar, v KS Šmar-

tno Primož Mali, v KS Špi-
talič Marko Drolc, v KS Tu-
hinj Dejan Bajde, v KS Tu-
njice Matjaž Sedušak, v KS 
Volčji Potok Franc Sršen, v 
KS Vranja Peč Irena Pavlič 
in v KS Zaprice Denis Pirc.
Posamezne krajevne sku-
pnosti imajo od sedem do 
enajst članov sveta, odvisno 
od njihove velikosti, skupno 
pa je bilo v vseh dvaindvaj-
setih krajevnih skupnostih v 
občini Kamnik izvoljenih 
168 članov svetov krajevnih 
skupnosti.

Kdo vodi krajevne skupnosti?
Volivci na oktobrskih volitvah nismo volili le župana in članov občinskega sveta, ampak tudi člane 
svetov krajevnih skupnosti. Teh je v občini kar dvaindvajset.

Največja udeležba na lokalnih volitvah, ki so bile 
5. oktobra, je bila v Krajevni skupnosti 
Pšajnovica (66,44 odstotka), najnižja pa v 
Krajevni skupnosti Duplica (36,70 odstotka).

Jasna Paladin

Kamnik – Potujoča razstava 
z naslovom od Kranja do 
Dovjega ob 200. obletnici 
rojstva Janeza Puharja, ki že 
od januarja potuje po sledeh 
Puharjeve življenjske poti, 
se je sredi novembra ustavi-
la tudi v Kamniku, na svoji 
enajsti postaji.
Razstava ponuja pregled izu-
miteljevega življenja, talen-
tov in dosežkov ter njegove 
dediščine in potuje po sle-
deh njegove življenjske poti, 

torej po poti Kranj–Ljublja-
na–Leskovec–Svibno–Metli-
ka–Ljubno–Radovl j ica–
Bled–Cerklje–Smlednik–
Kam nik–Dovje. Razstavo na 
panojih sta uvodoma pred-
stavila člana iniciativne sku-
pine Puharjevo leto Petra 
Puhar in Vasja Doberlet, s 
pozdravnimi besedami in 
nekaj mislimi o pomenu Pu-
harjevega dela, ki je Sloveni-
jo zapisal na svetovni ze-
mljevid razvoja fotografije, 
pa se jima je pridružil še 
župan Marjan Šarec.

Razstava o Janezu 
Puharju
V preddverju občinske stavbe je še vse do 
sredine decembra na ogled razstava izumitelja 
fotografije na steklo in prvega slovenskega 
fotografa Janeza Puharja.

Z odprtja razstave v preddverju občinske stavbe 

Leto 2014 je Puharjevo leto, saj je 26. avgusta 
minilo 200 let od Puharjevega rojstva. Genialni 
Kranjčan je le tri leta po razglasitvi Daguerrovega 
izuma fotografije (leta 1839) razvil svojevrsten 
postopek in z izumom fotografije na steklo 
(1842) zapisal Kranj in Slovenijo na svetovni 
zemljevid razvoja fotografije.
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Kamnik – Sobota, 29. novembra, bo na Glavnem trgu spet v 
znamenju lokalno pridelane hrane. Zavod za turizem in 
šport v občini Kamnik namreč vabi na zdaj že tradicionalni 
tržni dan Okusi Kamnika – Podeželje in Eko, ki poteka vsako 
zadnjo soboto v mesecu. V pokušnjo in na prodaj bodo so-
delujoče lokalne kmetije ponudile vrhunske mesne in mleč-
ne izdelke, pridelano sadje, zelenjavo, olja, med, tradicional-
ne krušne in pekovske izdelke ter sokove. Značaj tržnega 
dne bo od 10. do 12. ure  obogaten z otroško delavnico iz-
delovanja tradicionalnih adventnih venčkov, na stojnicah pa 
bo mogoče izbirati tudi med Miklavževimi dobrotami. J. P. 

Tržnica Okusi Kamnika – Podeželje in Eko
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Jože Košnjek

Ljubljana – Med pomembne 
Slovence, rojene v kamniški 
občini, se je v nedeljo, 23. 
novembra, uvrstil frančiš-
kanski pater msgr. Stane 
Zore. Na svečanosti v ljub-
ljanski stolnici sv. Nikolaja 
so ga posvetili v škofa in ga 
umestili kot novega ljubljan-
skega nadškofa. Papež Fran-
čišek ga je za nadškofa ime-
noval 4. oktobra. Po lan-
skem odstopu dr. Antona 
Stresa je bila ljubljanska 
nadškofija dobro leto brez 
nadškofa.

Zoretove škofovske posveti-
tve v ljubljanski stolnici, na 
kateri je bil glavni posveče-
valec papeški nuncij v Slove-
niji dr. Juliusz Janusz, sopo-
svečevalca pa novomeški 
škof in upravitelj ljubljanske 
nadškofije Andrej Glavan in 
celjski škof ter upravitelj 
mariborske nadškofije Sta-
nislav Lipovšek, so se udele-
žili najvišji predstavniki slo-
venskega državnega vrha in 
javnega življenja. Med njimi 
je bil tudi kamniški župan 
Marjan Šarec. Na častnem 
mestu v stolnici sta bila nad-
škofov brat Franci, ki je na 
umestitvi bral tudi evange-
lij, in sestra Marija, ki si je v 
redovni skupnosti šolskih 
sester izbrala ime Cirila, ter 
drugi sorodniki. Poleg brata 
Franca in sestre Marije ima 
novi nadškof tudi sestro 
Jožico. Starša, oče Stanislav, 
ki je bil rudar v rudniku kao-
lina v Črni, in mama Jožefa, 
ki je doma kmetovala in skr-
bela za dom in družino, sta 
že pokojna. Zoretovi hiši v 
Znojilah se po domače reče 
Pri Zalipnikovih.

Novi ljubljanski nadškof 
msgr. Stane Zore, katerega 
imenovanje je bilo za večino 
presenečenje in je prvi fran-
čiškan na škofovskem sede-
žu nadškofije, v dosedanjih 
javnih nastopih izraža umir-
jenost, preudarnost, globo-
ko vernost in pripravljenost 
za dialog v družbi in v Cer-
kvi. Tudi v zahvalni besedi 
po posvečenju in maši, ki jo 
je prvič daroval v vlogi nad-
škofa, je pokazal tak značaj. 
Papežu Frančišku se je 
zahvalil za imenovanje, ki 
ga je sprejel v duhu pokor-
ščine, prav tako pa pokojni-
ma staršema, ki sta ga vzga-
jala v veri in ga učila moliti. 
Ob njiju je spoznaval vred-
nost dela in ob njiju se je 

učil spoštovati človeka in 
stvarstvo. Spomnil se je bra-
ta in sester. »Učili smo se 
živeti drug za drugega. Učili 
smo se v resnici biti bratje 
in sestre,« je povedal v 
zahvalni besedi. Zahvalil se 
je predstavnikom slovenske-
ga političnega, gospodarske-
ga, kulturnega in znanstve-
nega sveta, bratom duhovni-
kom, redovnikom in redov-
nicam. Nagovor je sklenil z 
besedami: »Vsem vam, 
pomembnim in preprostim, 
učenim in neukim, zdravim 
in bolnim, starim in mla-
dim, svetim in grešnim, 
vsem kličem, veselite se v 
Gospodu. In vašega veselja 
Vam ne bo nihče vzel. Mir 
in dobro, bratje in sestre!«

Zore slovesno posvečen
Frančiškanskega patra msgr. Staneta Zoreta, rojenega v Znojilah pri Selah, so v nedeljo, 23. novembra, 
umestili kot novega ljubljanskega nadškofa.

Škofovska posvetitev je v nedeljo potekala v ljubljanski 
stolnici. / Foto: Tina Dokl

Slovesnosti so se udeležili tudi Zoretovi najbližji. / Foto: Tina Dokl

Jasna Paladin

Kamnik – Rast tako priho-
dov kot tudi nočitev turistov 
po podatkih Statističnega 
urada Republike Slovenije v 
občini Kamnik beležijo zad-
nja tri leta. Rast števila turi-
stov je res skokovita, saj jih 
je bilo letos za 11,7 odstotka 
več kot lani, 21 odstotkov več 
kot leta 2012 in kar 42,6 
odstotka več kot leta 2011. V 
primerjavi z lanskim letom 
so največjo rast dosegli tuji 
turisti, in sicer 25,2 odstot-
ka, pri domačih turistih pa 
je zaznati rahel upad.
»Klub temu da smo v letoš-
nji sezoni v Kamniku ostali 
brez hotelskih namestitev in 

da je bilo poleti izredno sla-
bo vreme, statistični podatki 
kažejo, da so se nočitve v pri-
merjavi z letom 2011 poveča-
le za 29,2 odstotka, v pri-
merjavi z letom 2012 za 13,4 
odstotka, v primerjavi z lan-
skim letom pa v prvih osmih 
mesecih za 9,43 odstotka. 
Med poletnimi meseci je 
bilo le v juliju zabeležiti 
rahel upad turistov, kar lah-
ko pripisujemo neugodnim 
vremenskim razmeram. 
Glede na dosedanje podatke, 
katerih vir je turistična tak-
sa, so v poletnih mesecih 
največ nočitev ustvarile Ter-
me Snovik, in sicer 68 
odstotkov vseh nočitev,« so 
med drugim sporočili iz 

Zavoda za turizem in šport v 
občini Kamnik. Iz statistič-
nih podatkov je razvidno še, 
da so največji delež prenoči-
tev tujih turistov ustvarili 
turisti iz Izraela, Nizozem-
ske, Madžarske, Italije in 
Nemčije. Zmanjšal se je 
obisk gostov iz Belgije in 
Velike Britanije, v porastu pa 
so turisti z Madžarske, Češ-
ke, Francije, ZDA in Koreje. 
Največjo znamenitost mest-
nega jedra, Mali grad, kjer je 
v poletnem času delovala 
tudi turistično-informacijska 
točka, je obiskalo 29 odstot-
kov več ljudi kot lani, razve-
seljiv pa je še podatek, da je 
tudi mestno-turistični avto-
bus © Kamnik bus©  letos pre-

peljal več potnikov kot lani 
(za 13,9 odstotka več).
»Na Zavodu za turizem in 
šport v občini Kamnik smo s 
statističnimi podatki o turi-
stičnem prometu v prvih 
osmih mesecih v letu 2014 
zadovoljni in lahko rečemo, 
da bomo z dosedanjimi pri-
stopi za razvoj in promocijo 
kamniške turistične ponud-
be nadaljevali. Hkrati pa 
bomo poskrbeli tudi za 
povezovanje turističnih 
ponudnikov v občini Kam-
nik in širše. V ta namen 
bomo skupaj s ponudniki 
oblikovali zanimive in ino-
vativne turistične zgodbe in 
produkte,« je povedal v. d. 
direktorja Franci Kramar. 

Več turistov in več nočitev
Kamnik je v prvih osmih mesecih letošnjega leta obiskalo 11,7 odstotka več turistov, ki so ustvarili 
9,43 odstotka več nočitev kot lansko leto, so sporočili iz Zavoda za turizem in šport v občini Kamnik.

Nadškof msgr. Stane Zore si je izbral za 
škofovsko geslo svetopisemske besede Veselite 
se v gospodu. V svoj škofovski grb pa je vključil 
tudi vejico z lipovimi listi, kar spominja na 
rojstno Zalipnikovo domačijo.

Na posvetitvi je imel 
pomembno vlogo tudi 
župnik v Zoretovi 
rojstni župniji Sela 
Danijel Kaštrun. 
Doletela ga je čast, da 
je novega nadškofa 
spremljal do prostora, 
kjer je bila opravljena 
posvetitev.

Obiskal nas bo Miklavž
Dragi otroci, preberite, kje vse se boste lahko srečali z dobrim 
možem, ki prinaša darila.

Sreda, 3. decembra
ob 18. uri:  Tunjice, župnijska cerkev: Miklavževanje z igrico

Četrtek, 4. decembra
ob 19. uri:  cerkev na Vranji Peči
ob 16.30:   Kulturni dom Šmarca, za otroke upravne enote 

ter občine Kamnik 

Petek, 5. decembra
ob 16. uri:  Kamnik, župnijska cerkev na Šutni
ob 16.30:  Sela, dvorana Marijinega doma
ob 17. uri:  Stranje, pred kapelo
ob 17.30:  Kamnik, na pobočju Malega gradu,  
 Miklavževanje z igrico ter s sprevod do  
 Frančiškanskega samostana
ob 17. uri:  Zgornji Tuhinj, župnijska cerkev  
ob 17. uri:  Nevlje (prijava do 4. decembra  
 v župnišču, 10 evrov/otroka)
ob 18.30:  ŠKD Mekinje: Miklavževanje z igrico

Sobota, 6. decembra
ob 17. uri:  Kulturni dom Šmartno v Tuhinju:  
 Miklavževanje z igrico. Prijave v nedeljo, 30. 11.,  
 po sveti maši v Šmartnem in na Lokah
ob 17. uri:  Brezje nad Kamnikom, Domačija Pr' Lesnik,  
 Miklavževanje z igrico in obdarovanje otrok
ob 21. uri: Miklavžev koncert: PRIJATELJI DIXILANDA  
 (dixiland muzika)

Nedelja, 7. decembra
ob 10. uri: Gora sv. Miklavž: Miklavževanje, po sveti maši  
 obdaritev otrok
ob 16. uri: Budnarjeva domačija: Miklavževanje;  
 prihod sv. Miklavža in predstavitev razstave  
 igrač Mohorja Demšarja
ob 15. uri: Špitalič, dvorana KS 
ob 16.30: Kulturni dom Motnik

Jasna Paladin

Kamnik – V zavodu Cirius so 
nedavno pripravili dan odpr-
tih vrat, s katerim so predsta-
vili številne dejavnosti, ki 
potekajo v centru, življenje in 
delo otrok in mladostnikov v 
osnovni in srednji šoli, domu 
ter na medicinski rehabilitaci-
ji. Osrednji dogodek dneva je 
bilo slavnostno odprtje nove 
senzorne sobe, ene redkih in 
najbolje oprem ljenih tovrst-

nih sob pri nas, namenjene 
igri otrok, ki imajo senzomo-
torične okvare. Ureditev pro-
stora in nakup potrebne opre-
me je znašal dobrih 32 tisoč 
evrov, sedemnajst tisočakov 
so prispevali donatorji, 500 
evrov Občina Kamnik, preos-
tanek pa je zagotovil zavod 
sam, od tega so večji del 
denarja zbrali na februar-
skem dobrodelnem koncertu 
v ta namen Skupaj do novega 
cilja.

V Ciriusu odprli 
senzorno sobo

Senzorna soba je igralnica za otroke s senzomotoričnimi 
okvarami. / Foto: Tina Dokl
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Janja Zorman Macura

Srednja vas – Kulturna de-
javnost v Srednji vasi je ob-
stajala že pred drugo svetov-
no vojno. Prvi zapisi segajo 
v leto 1938, ko je bila upri-
zorjena prva komedija z na-
slovom Čarlijeva teta. Pro-
svetno društvo je svoje delo 
nadaljevalo takoj po vojni. 
Igre so uprizarjali v tedanji 
šoli na Lokah oziroma na 
Ledrarjevem dvorišču. Ko so 
leta 1983 ustanovili Moški 
pevski zbor Mavrica, so te-
danji aktivni člani začeli re-
sno razmišljati o registraciji 
društva. Aprila 1984 se je 
tako društvo registriralo in 
tudi uradno začelo delovati 
kot Kulturno društvo Sre-
dnja vas.
Pred registracijo društva je 
poleg dramske sekcije in 
pevskega zbora delovala tudi 
etnološka sekcija, ki je pri-
pravljala povorke kmetijske 
mehanizacije, prikaz starih 
ročnih del, organizirala raz-
stavo starin, sodelovali so 
tudi na predstavitvah naro-
dnih noš in organizirali pra-
ve kmečke »ohceti«. Sekcija 

še vedno aktivno sodeluje s 
Turističnim društvom Tu-
hinjska dolina, in sicer pri 
organizaciji in izpeljavi raz-
ličnih projektov. Člani Me-
šanega pevskega zbora Ma-
vrica so svoj okrogli jubilej 
obeležili že v lanskem letu, 
saj so organizirali tri različ-
ne sklope koncertov. Pred 
samim zaključkom sezone 
pa so se odpravili v Rau-
chenwarth pri Dunaju.
Dolgoletni predsednik dru-

štva Albin Pirš se je ob tej 
priložnosti zahvalil vsem ak-
tivnim članom društva, pod-
pornikom, sponzorjem in 
donatorjem ter vsem krajan-
kam in krajanom, ki omogo-
čajo, da društvo deluje.
Tudi župan Marjan Šarec je 
društvu čestital in zaželel 
vse dobro pri nadaljnjem 
delu: »Trideset let ni dolga 
doba, vendar se je odnos lju-
di do društvenega delovanja 
spremenil. Društveno življe-

nje ni več tako cenjeno, kot 
je bilo včasih, vendar se po 
mojem mnenju vse vrača. 
Ljudje smo spoznali, da je to 
tisto, kar je naše, kar mora-
mo ceniti. Društvene igre 
nikakor niso vredne zaniče-
vanja, saj je odnos igralcev 
do predstav mnogo bolj sr-
čen kot v profesionalnih gle-
dališčih, kjer so zadeve sicer 
bolj dovršene, nimajo pa 
srca in duše. Treba je ohra-
njati tisto, kar društva imajo, 
to sta duša in srce, to je dru-
ženje, prijateljstvo in domač-
nost. Zato vam želim uspe-
šnih nadaljnjih trideset let.«
Društvu so čestitke izrekli 
tudi podžupan Igor Žavbi, 
predsednik Krajevne sku-
pnosti Srednja vas Damijan 
Zdovc in predsednik Turi-
stičnega društva Tuhinjska 
dolina Ivan Hribar. Za glas-
beno popestritev slavnostne-
ga dogodka so z ubranimi 
glasovi poskrbele pevke in 
pevci Mešanega pevskega 
zbora Mavrica pod vod-
stvom Primoža Leskovca, za 
klavirsko spremljavo pa pro-
fesorica Martina Golob Boh-
te.

Jubilej Kulturnega 
društva Srednja vas
V petek, 21. novembra, je v Kulturnem domu v Srednji vasi potekala slavnostna prireditev ob 30. 
obletnici ustanovitve Kulturnega društva Srednja vas. Praznovanja sta se udeležila tudi župan Marjan 
Šarec in podžupan Igor Žavbi.

Za glasbeno popestritev slavnostnega dogodka so 
poskrbeli pevke in pevci Mešanega pevskega zbora 
Mavrica pod vodstvom Primoža Leskovca. / Foto: Metka Komatar

Bojana Pančur

Špitalič – Tekmovanja se je 
udeležilo 67 otrok iz osmih 
gasilskih društev, in sicer 
PGD Špitalič, PGD Motnik, 
PGD Zgornji Tuhinj, PGD 
Šmarca, PGD Tunjice, PGD 
Kamnik, PGD Komenda in 
PGD Moste. Otroke so na 
tekmovanju spremljali men-
torji posameznih društev.
Tekmovanje je potekalo v šti-
rih kategorijah, in sicer: pio-
nirke (letnik 2003–2007) – 
25 tekmovalk, pionirji (letnik 

2003–2007) – 17 tekmoval-
cev, mladinke (letnik 1998–
2002) – 16 tekmovalk in mla-
dinci (letnik 1998–2002) – 9 
tekmovalcev.

Rezultati:
Pionirke:
1. mesto: Žagar Pia, PGD 
Šmarca
2. mesto: Pungartnik Lara, 
PGD Zgornji Tuhinj
3. mesto: Sotošek Nika, 
PGD Tunjice
Pionirji:
1. mesto: Štebe Domen, 

PGD Komenda
2. mesto: Kuhar Kristjan, 
PGD Tunjice
3. mesto: Poschl Aljaž, PGD 
Komenda

Mladinke:
1. mesto: Romšak Katarina, 
PGD Tunjice
2. mesto: Pavlovič Saška, 
PGD Tunjice
3. mesto: Kosirnik Maruša, 
PGD Tunjice

Mladinci:
1. mesto: Pavlovič Robert, 
PGD Tunjice

2. mesto: Juhant Gašper, 
PGD Komenda
3. mesto: Koželj Nejc, PGD 
Šmarca

Tekmovalci, ki so osvojili 
prva tri mesta v posamezni 
kategoriji, so prejeli meda-
lje. Za najuspešnejše dru-
štvo pa je pokal prejelo PGD 
Tunjice. Da je bilo tekmova-
nje kar se da pravično, so 
poskrbeli sodniki, pri orga-
nizaciji pa so pomagali člani 
PGD Špitalič. Z gasilskim 
pozdravom Na pomoč!

Mladi gasilci tekmovali v rolanju
V soboto, 4. oktobra, je pred gasilskim domom v Špitaliču potekalo tradicionalno tekmovanje v 
rolanju za gasilsko mladino GZ Kamnik in GZ Komenda.

Skupinska fotografija udeležencev tekmovanja v rolanju za gasilsko mladino

Majda Zupančič

Motnik – Na poti mimo kme-
tije Tonač smo se pogovarja-
li, peli in opazovali v jesen-
ske barve odeto naravo. Kljub 
ne ravno obetavni vremenski 
napovedi se je oblačno jutro 
spremenilo v prijeten dan. 
Ko smo prišli do domačije 
Mežnar, smo se najprej pod-
prli z zasluženo malico. Dar-
ja in Slavica pa sta nas razve-
selili s sladkimi dobrotami.
Polni energije smo se pri-
pravili na igre 2. Polžarjade. 
Najprej smo se ogreli z gim-
nastičnimi vajami. Potem so 
učenci in upokojenke sode-
lovali v štirih igrah, v katerih 
so pokazali veliko spretnosti 

in znanja. Zmagovalci so 
dobili medalje, vsi tekmoval-
ci pa lizike. Pospravili smo 
rekvizite in se poslovili od 
prijaznih gostiteljic. Po poti 
nazaj smo se ustavili pri 
učencu Kristjanu, kjer smo 
se zopet okrepčali in odžeja-
li. Pot domov je hitro mini-
la, ker smo spet peli in si 
imeli veliko povedati. O dru-
ženju so učenci napisali za-
nimivo pesmico:
Babice in motniški Polžki
smo na pohod odšli veseli,
tekmovali smo v Polžarjadi
in se skupaj prav lepo imeli.
Upokojenke pa pravimo: 
»Dragi Polžki, veselimo se 
naslednjega srečanja z 
vami.«

Medgeneracijsko 
druženje 
Članice DU Motnik Špitalič se rade odzovemo 
vabilu k sodelovanju z učenkami in učenci OŠ 
Šmartn,o PŠ Motnik. Na druženje so nas tokrat 
povabili v torek, 21. oktobra, ko so odhajali na 
športni dan v Belo do cerkvice sv. Miklavža.

Na Polžarjadi smo se najprej ogreli z gimnastičnimi vajami 
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Šmartno v Tuhinju – V soboto, 25. oktobra, je ekipa anima-
torjev s ponovitvijo oratorijske igrice uradno zaključila za-
dnje poglavje oratorija Šmartno v Tuhinju 2014. Pred polno 
dvorano obiskovalcev je igralska zasedba odigrala prizore o 
svetem Petru, med posameznimi prizori pa so se z odra 
razlegli glasovi kitar, ki so jih pospremili vokali na odru in 
oni v dvorani. Ponovitev oratorijske igrice je že šest let stal-
nica, ki spremlja oratorijsko dogajanje ter tudi še po koncu 
počitnic poskrbi, da se otroci in animatorji v spominu vrne-
jo v počitniški program in vrednote, ki so jih poskušali osvo-
jiti takrat. Da bi se le tudi prihodnje leto na Njegovo besedo 
zbrali v tako velikem številu. Animatorji oratorija

Na Tvojo besedo – ponovitev oratorijske igre

Cankarjeva 43a

PIZZERIA

Odprto od nedelje do četrtka od 11. do 22. ure, 
ob petkih in sobotah od 11. do 23. ure

  pizze iz krušne peči, izvrstne solate 
  možna rezervacija za do 30 oseb
  Tel.: 070 610 239 

PIZZE sE lAhkO nAROčIjO TudI PO TElEfOnu.
Vljudno vabljeni. 7

 P
AL

Č
K

O
V,

 S
O

N
JA

 L
E

VA
N

IČ
 S

.P
.,

 S
P

O
D

N
JE

 G
AM

E
LJ

N
E

 2
9

B
, 

LJ
U

B
LJ

AN
A



6

Zanimivosti

Kamniški OBČAN, petek, 28. novembra 2014

Martin Bombač

Oktobra je bila na vrsti prva 
skupna tura ŠPO Kamnik, 
in ker je letos praznični dan 
reformacije priročno prišel 
na petek, smo se odločili, da 
za podaljšani konec tedna 
obiščemo plezališče Ceredo, 
ki leži ob Gardskem jezeru. 
Že v soboto, 25. oktobra, so 
se na pot proti Ceredu odpra-
vili Miha Pančur, Andrej 
Rezar in Miha Babnik. V sre-
do, 29. oktobra, so se jim pri-
družili še Martin in Nejc 
Bombač, Timijan Kolar in 

Blaž Primc. Klemen Peter-
lin, Ana Žavbi, Maja Pančur, 
Žiga Oražem in Rajko Zajc 
pa so se v Italijo odpeljali v 
petek, 31. oktobra. Prenoče-
vali smo v sobah lokalne 
picerije. Sobe ne nudijo kak-
šnega posebnega udobja, saj 
razen starih vzmetnic in 
ponekod celo omare ne 
ponujajo ničesar, niti ogreva-
nja. Zato smo spali v svojih 
spalnih vrečah, kuhali pa 
smo kar na tleh, na plinskih 

gorilnikih. Voda pod prho je 
vroča, izhod skozi okno na 
streho – teraso pa naredi pra-
vi luksuz. Večere smo si kraj-
šali z igranjem kart, en večer, 
ko na televiziji ni bilo © fuzba-
la© , pa smo si pogledali film o 
plezalnem čudežnem dečku 
Adamu Ondri z naslovom 
Change. 
Plezališče je od vasi oddalje-
no okoli 5 km, dostopa do 
stene je dobrih 5 minut, 
smeri pa je okrog 150. Pleza-
lišče je kar staro, zato so 
predvsem lažje smeri zliza-
ne. Prevladuje plezanje v 

previsu po kapnikih, luknjah 
in velikih oprimkih. Smeri 
so dolge med 20 in 30 met-
rov. Plezali smo predvsem 
na pogled do 7b+. Skupno pa 
smo preplezali več kot 100 
smeri težavnosti od 5b do 7c. 
Vreme nam je lepo služilo 
ves teden, saj so bili dnevi 
jasni in vsak dan toplejši, 
proti koncu celo pretopli. 
Plezalni izlet je bil zelo uspe-
šen, upam, da bo še več 
podobnih. 

Plezalni tabor ŠPO
Ko smo letošnjo jesen športnoplezalni odsek 
ponovno postavili na noge, je padla ideja, da bi 
vsak mesec organizirali skupne plezalne vikende.

Vsi smo bili mnenja, da se bomo v Ceredo še vrnili.

Tako se ne dela.

Velika planina se pripravlja na zimo, na sneg, ki bo prekril 
vse njene planjave in širjave, od divjih prašičev in traktorjev 
razrito zemljo in tudi drugo nečednost. Morda so ravno to, 
da bo sneg Planini prinesel belo deviškost, imeli v mislih 
tisti, ki so si na klopci nad Gradišekovo bajto privoščili pri-
vezovanje duše s sendviči, pivom in cigaretami, a vso emba-
lažo in © čike©  nato pustili nastlane okrog. Tako se ne dela. Če 
so lahko polno pločevinko piva prinesli gor, bi lahko prazno 
tudi dali v nahrbtnik in odnesli dol. Če so plastično vrečko s 
sendvičem prinesli lahko gor, bi lahko tudi samo vrečko 
odnesli dol. V šestdesetih letih kar hodim na Planino, še 
nisem videl tako velikega onesnaževanja od »turistov«. 
Tudi takrat ne, ko je bilo na njej v enem dnevu okoli 6000 
obiskovalcev. Bojan Pollak

KJE NAS ČEVELJ ŽULI?

Onesnaževanje Velike planine

Jasna Paladin

Kamnik – »Dopoldanske 
delavnice so bile namenje-
ne plesalkam, z večernim 
šovom pa smo predvsem 
najširši publiki želeli poka-
zati, kaj Orient vse sploh 
pomeni. Ne gre namreč za 
nekakšen trebušni ples, kot 
pogosto mislijo mnogi – 

tega izraza sam res ne 
maram – ampak za bistve-
no več. S festivalom in 
večernim nastopom smo 
torej pokazali, kakšne fol-
klore so na Orientu, kakšne 
so bile, ene so zato malo 
bolj arhaične, druge spet 
bolj moderne, nekateri ple-
si so tudi zgodovinsko 
rekonstruirani ¼ « nam je 

povedala avtorica projekta 
in ustanoviteljica KUOD 
Bayani Nataša Kočar, ki je 
prireditev pripravila ob 
podpori Občine Kamnik, 
KD Priden možic ter tehni-
čne ekipe Doma kulture 
Kamnik.

Od Turčije do Iraka
Nataša, ki s svojo energijo 
za ples in orientalske kultu-
re navduši prav vsakogar, je 
ta večer plesala štiri plese: 
tunizijski ples raks al Jazur, 
muwashahat – arabsko-an-
daluzijski ples iz 10. stoletja, 
ko so Arabci še bili v Špani-
ji, ghawazee/saidi iz južne-
ga Egipta in khaleeji z Arab-
skega polotoka. Na odru  
so se zvrstile večinoma slo-
venske skupine, a zaradi čla-
nov Arabskega kulturnega 

društva Rozana in plesne 
učiteljice Ivane Medvedec iz 
Zagreba je imel dogodek 
tudi mednarodni značaj. 
Plesalke in plesalci v pisanih 
kostumih (ki so bili prava 
paša za oči, za plesalce pa 
tudi velik finančni zalogaj) 
so predstavili štirinajst ple-
sov iz severne Afrike (Alžiri-
ja, Tunizija, Libija, Egipt), 
Arabskega polotoka, Turči-

je, Perzije, Iraka ¼  – sufi, 
dabke, dahiye, baladi, tuni-
zijski ples z vrčem, ouled 
nile, hagalla, faraonska joga, 

muwashahat, tahtib, ghawa-
zee/saidi, iraqi, perzijski 
ples in khaleeji.
Plesne točke je spremljala 
pogosto izvirna glasba iz 
posameznih delov sveta, pa 
tudi predstavitev kultur, ele-
mentov plesa, zgodovinske-
ga obdobja, samih izvajalcev 
in drugih zanimivosti, tako 
da so obiskovalci večer kar 
najbolje doživeli.

Orient ni zgolj 
trebušni ples
Članice KUOD Bayani so ob svoji desetletnici delovanja, ki jo praznujejo letos, oder Doma kulture 
Kamnik spremenile v pravi Orient. Organizirale so namreč odmeven mednarodni festival orientalskih 
folklor Orient Folk Fest z dvodnevnimi plesnimi delavnicami in predstavo, na kateri so obiskovalci 
lahko spoznavali kar štirinajst orientalskih plesov.

Nataša Kočar, pripravljena na tunizijski ples z vrčem

Ines Pajek in Karmen Rus iz KUOD Bayani med pripravami 
na svoj nastop / Foto: Tina Dokl

Ples sufi sta predstavili Julia Tomšič in Helena Kastelec iz 
KUOD Bayani. / Foto: Tina Dokl

Ples dahiye v tradicionalnih oblačilih Beduinov Sinaja 

Dabke je folklorni ples, ki izvira s področja 
Levanta. 'Dabkah' dobesedno pomeni tolčenje z 
nogami. Ples se je razvil kot del druženja in 
sodelovanja pri gradnji hiš, zgrajenih iz kamna, 
lesa in slame. Da bi dosegli večjo kompaktnost 
materiala, so morali udarjati z nogami po slami. 
Ob pesmi se je tako razvil ples dabka, ki 
ponazarja tovrstno delo.

Baladi se je razvil kot kontakt med občinstvom 
in plesalko in zato običajno ni povsem 
koreografiran. Ena glavnih značilnosti baladija 
je občutek mirnosti, notranjega ritma in 
harmonije, ravnotežje med zadržanostjo in 
sproščenostjo. Baladi ostaja v spodnjem delu 
telesa plesalke, trdno v bokih, kar daje plesu 
težak, prizemljen vtis.

Značilnost 
tunizijskega plesa je 
horizontalno 
premikanje bokov 
naprej in nazaj, ki 
spominja na twist ples 
iz 60-ih let 20. 
stoletja. Posebej znan 
je ples z vrčem Raks al 
Juzur z otokov Jerba 
in Kerkennah, kjer 
plesalka med plesom 
na glavi balansira vrč.
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Jože Pavlič  

Kamnik – Pisatelj Ivan Sivec 
je že velikokrat gostoval s svo-
jimi deli v Matični knjižnici 
Kamnik. Nazadnje, letos po-
leti, je bil častni pokrovitelj 
poletnega branja, ki naj bi pri-
tegnilo k branju vse družin-
ske člane. V torek, 18. novem-
bra, pa je predstavil svoje veli-
ko in obsežno delo o Rimlja-
nih na naših tleh. Izšlo je v 
zbirki Slovenska zgodovina, 
knjige pa je izdala založba 
ICO, d. o. o., Kamnik.
Pisatelja Sivca, najbolj plo-
dovitega pisatelja v zgodovi-
ni slovenskega slovstva (124 
knjig), raznovrstnost njego-
vega ustvarjanja in veliko 
priljubljenost pri bralcih 
(več kot 150 izposojenih 
knjig na dan v slovenskih 
knjižnicah) je na začetku 
številnim obiskovalcem kul-
turne prireditve predstavila 
direktorica Matične knjižni-
ce Kamnik mag. Breda Pod-
brežnik Vukmir. Na koncu 
predstavitve se mu je zahva-
lila za gostovanje in prijeten 
večer, ki so ga poživila tudi 
številna vprašanja ugledne-
mu gostu, čestitke, vpisi v 
spominsko knjigo in pred-
vsem nakupi knjig ter pisa-
teljevi avtogrami.
Ivan Sivec se je vešče, kot on 
to dobro zna, obenem pa za-
nimivo ter informativno bo-
gato najprej z besedo nato 

pa ob dokumentarnih po-
snetkih »sprehodil« skozi 
vsebino svojih knjig, ki ob-
sega zelo obsežno obdobje 
od Keltov pri nas, gradnje 
Emone (letos je 2000 let od 
tega), znamenite bitke pri 
Mrzli reki (Frigidu) leta 394 
med krščansko in pogansko 
vojsko (zmagala je prva) do 
velikega hunskega vojsko-
vodje Atile, ki naj bi celo 
umrl in počival na naših 
tleh. O vsem tem in drugem 
zaporedoma govorijo knjige 
Zadnji keltski poglavar, 
Usodna emonska lepotica, 
Burja nad Mrzlo reko in Ati-

la, šiba božja. V vse knjige je 
pisatelj »vpletel«, da bi bilo 
še bolj zanimivo, napeto in 
berljivo, ljubezenske zgod-
be. Ostal pa je, kar knjigam 
daje posebno vrednost, zvest 
zgodovinskemu okviru pri-
povedi. Preden se je lotil pi-
sanja, se je namreč posveto-
val s strokovnjaki za obrav-
navana obdobja, prebral 
zelo veliko zgodovinskih vi-
rov, obiskal kraje, posebno 
povezane z Rimljani pri nas, 
najdišča iz tega obdobja. 
Vsako od knjig bogati in ji 
daje pravi ton in mero tudi 
beseda strokovnjakov, foto-

grafije najdb in opisanih 
krajev, slovarček ter najpo-
membnejše letnice. Knjige 
so tudi lepe po obliki, s trdi-
mi platnicami, dovolj veliki-
mi črkami. Skratka, kar 
same vabijo k branju, obrav-
navano v njih pa še bolj. Čas 
za to pa je tudi pravi. Veselo, 
torej, k našim daljnim pred-
nikom: kako so živeli, delali, 
trgovali, gradili, se vojskova-
li, ljubili in, na koncu, ostali 
zapisani v zgodovini in 
najdbah do danes. O njih 
vemo še bore malo, pisatelj 
Sivec pa nam odkriva pogle-
de tudi za to tančico. 

Rimljani Ivana Sivca
V Matični knjižnici Kamnik so predstavili štiri knjige Rimljani na naših tleh pisatelja Ivana Sivca.

V Matični knjižnici Kamnik so gostili pisatelja Ivana Sivca. / Foto: Jože Pavlič

Jasna Paladin

Kamnik – Knjižnice so pove-
zovanje ponazorile z vzpo-
stavitvijo portala dobreknji-
ge.si (http://www.dobre-
knjige.si/), ki je začel nasta-
jati v letu 2012 v nekaterih 
knjižnicah obalno-kraške in 
goriške regije, primorski po-
budi pa se je pridružila tudi 
kamniška knjižnica.
»Osnovni namen projekta 
dobreknjige.si je vzpostaviti 
enoten spletni portal sloven-
skih splošnih knjižnic s ce-
lovitimi, neodvisnimi pred-
stavitvami kakovostne litera-
ture, namenjenimi vsem, ki 
v poplavi literature iščejo 
nekaj © res dobrega©  zase. Ci-
lji sodelovanja splošnih 
knjižnic pri tem portalu so 
tudi: promocija branja, pro-
mocija kakovostne literatu-
re, predstavljanje kvalitativ-
nega potenciala knjižničnih 
zbirk, utrjevanje strokovne-
ga sodelovanja med sloven-
skimi splošnimi knjižnica-
mi in sodelovanje uporabni-
kov v procesih oblikovanja 
knjižnične ponudbe. Inova-
tivne tehnologije spleta 2.0 
omogočajo knjižnicam 
vzpostavitev novih oblik ko-
municiranja in interakcij z 
uporabniki, ki spletne kul-
turne dobrine ne le uporab-

ljajo, ampak jih tudi ustvar-
jajo, ponovno uporabljajo, 
jim dodajajo nove pomene 
in iz njih poustvarjajo nove 
oblike,« nam je projekt 
predstavila direktorica Ma-
tične knjižnice Kamnik Bre-
da Podbrežnik Vukmir in 
poudarila, da je portal na-
menjen prav vsem. »Knji-
žničarji imamo dobro izku-
šnjo z revijo Bukla, ki je 
med najboljšimi promotorji 
branja z vsebinskimi in tudi 
kritiškimi prispevki o novih 
knjigah. Problem pa je v 
tem, da so ravno nove knji-
ge najbolj izposojane, kar 
seje nezadovoljstvo med 
uporabniki. A toliko knjig, 
kot jih želijo uporabniki re-
cimo poleti ali pred prazni-
ki, preprosto ni mogoče ku-
piti, pa tudi če bi jih, bi po-
tem po upadu zanimanja 
mnogi izvodi obležali na 
pogosto prenapolnjenih po-
licah. Portal omogoča različ-
na iskanja, kar je posebnost, 
poleg tega predstavlja ne le 
ravnokar izdane knjige, pač 
pa tudi gradivo iz prejšnjih 
let. Iščemo lahko po žanrih, 
nagrajene knjige, po narod-
nostih, v naprednem iska-
nju pa svoje zahteve lahko 
kombiniramo. Skratka, upo-
rabno in enostavno,« je še 
povedala. 

Dobre knjige  
za vsakogar
Letošnji dan slovenskih splošnih knjižnic, ki so 
ga 20. novembra obeležili tudi v Matični knjižnici 
Kamnik, je bil posvečen povezovanju.

Jasna Paladin

Kamnik – Serija klasičnih 
črno-belih fotografij, ki je na 
ogled po zaslugi članov Foto 
kluba Kamnik, je nastala v 
okviru projekta štirinajstih 
fotografov z naslovom Odtu-
jenost.
»Serija Boksar se tukaj pred-
stavlja povsem samostojno 
in je v prvi vrsti izsek iz ži-
vljenja uspešnega profesio-
nalnega boksarja. Štirje bo-
ksarji na fotografijah izpo-
stavljajo »noble art« boksa 
in razbijajo nekatere nega-
tivne stereotipe o tem špor-
tu. Gre za velikane boksa, ki 
izražajo neverjetno ljubezen 
do svojega dela, hkrati pa so 
diferencirani segmenti časa 
in pravi pokazatelj tega, 
kako zelo minljivi smo vsi in 
kako nas čas in starost ve-
dno prehitita. Dela nikakor 
niso utilitarna in ne služijo 
nekemu estetskemu užitku 
ali pa razpravi o lepem. Gre 
za vizualno izpovednost, ki 
ponuja nekaj v razmislek, 
reflektira odnos do družbe, 
hkrati pa sporoča, da je naše 

življenje igra in naša kreaci-
ja. Sami ustvarimo to, kar si 
želimo in kar postanemo, a 
se, na žalost, ne izide vedno 
tako, kot bi sami hoteli. Ka-
mnik je sicer znan po svoji 
bogati in pomembni zgodo-
vini boksa. Če samo ome-
nim nekaj legend – Jernej 

Hribar iz Tuhinjske doline, 
v ZDA znan kot Mike 
Murphy, ali pa trener, pro-
motor in avtor edine sloven-
ske knjige o boksu Janez 
Gole, pa brata Branko in 
Darko Barakovič, ki ju je 
spoznala vsa Evropa. In ne, 
zagotovo ni naključje, da je 

bil ravno v Domu kulture 
Kamnik leta 2003 premier-
no uprizorjen prvi umetni-
ški dokumentarni film o 
boksu v Sloveniji (Dušan 
Moravec in Leon Matek: Sti-
snjeni v kotu),« je na odpr-
tju razstave povedala kusto-
sinja razstave Neža Semič.

Boksar v črno-belih fotografijah
V Galeriji Doma kulture Kamnik je še do 10. decembra na ogled razstava črno-belih fotografij 
fotografa Klemna Skubica z naslovom Boksar.

Nekdanji boksar Mirko Zupančič, Aleš Senožetnik iz Foto kluba Kamnik, kustosinja Neža 
Semič, fotograf Klemen Skubic in nekdanji Boksar Srečo Wainer / Foto: Foto klub Kamnik
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Vodnik lahko kupite na Gorenjskem glasu,  
Bleiweisova 4 v Kranju, ga naročite po tel. št.: 04/201 42 41 
ali na: narocnine@g-glas.si.

Redna cena vodnika je 20 EUR. 
Če ga kupite ali naročite na 
Gorenjskem glasu, je cena le
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Kamnik – Medobčinski muzej Kamnik v okviru tradicional-
nega veselega dneva kulture, v sredo, 3. decembra, ob 18. uri 
pripravlja projekcijo 17-minutnega filma z naslovom Kamnik 
in njegova stara industrija iz leta 1975. Projekciji bo sledilo 
javno vodstvo po razstavi Kam so šle vse fabrike? avtorja 
Marka Kumra. J. P.

Veseli dan kulture v kamniškem muzeju
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Jasna Paladin

Kamnik – Vse se je začelo 
ob lanskoletnem Kamfestu, 
ko je muzejski dokumenta-
list iz Medobčinskega 
muzeja Kamnik Marko 
Kumer na pobudo Gorana 
Završnika in ekipe Kamfes-
ta v parku Evropa postavil 
takrat še zelo skromno raz-
stavo pod istim imenom, ki 
pa je privabila precej obis-
kovalcev.

Utok najbolj mrtev  
od vseh
Skrinjica, namenjena sporo-
čilom obiskovalcev, se je 
vztrajno polnila, to pa je bil 
tudi dokaz, da si tema, ki je 
Kamnik v preteklosti dodo-
bra zaznamovala, resnično 
zasluži vso strokovno pozor-
nost. In tako so pred dnevi, 
v torek, 18. novembra, odpr-
li razstavo, tokrat precej 
obsežnejšo, tudi na gradu 
Zaprice, ob tem pa namesto 
klasičnega razstavnega kata-
loga izdali še izviren Mali 
besednjak kamniške indus-
trije z različnimi pojmi in 
tovarniškimi izrazi, razvrš-
čenimi po abecednem redu. 
»Nekaj predmetov, poveza-
nih z dediščino kamniških 
tovarn, smo že imeli v 
našem muzeju, precej pa so 
nam jih prinesli občani, 
nekdanji delavci teh tovarn. 
Poleg tega se je nabralo zelo 
veliko starih dokumentov in 
fotografij in po gradivu 
sodeč, bi si prav vsaka tovar-
na zaslužila svojo razstavo 
in knjigo,« nam je povedal 
Marko Kumer, ponosen na 
svojo sploh prvo tovrstno 
razstavo, in odgovoril na 
vprašanje, ki si ga je zastavil 

že v naslovu projekta. Torej, 
kam so šle vse "fabrike?»Sto-
la ni več, barutane, torej 
KIK-a, tudi ni več, Utok je 
od vseh najbolj mrtev, saj za 
njim ni ostala niti stavba. 

Eta še relativno dobro dela, a 
je treba vedeti, da je danes 
zaposlenih zgolj desetina iz 
tiste kvote, ki je delala na 
vrhuncu tovarne. Titan še 
dela ključavnice, a ga je 

polovica v francoski lasti. Od 
Svita ni ostalo praktično nič, 
razen – podobno kot pri Sto-
lu – vrsta malih podjetij, a 
blagovne znamke ni več. 
Svilanit še dela, a je imel 
včasih 1200 zaposlenih, 
danes pa jih ima 120,« naš-
teje, medtem ko si ogleduje-
mo razstavne prostore v 
zgornjem nadstropju grašči-
ne na Zapricah. 

"Glej, kozarčki od senfa!" 
Mnogi so na odprtju razsta-
ve takole obujali spomine na 
svojo mladost, ko so si ogle-
dovali razstavno konstrukci-
jo z izdelki, opremo ali oro-
djem kamniških tovarn. Eti-
na gorčica, Titanovi mlinčki, 
Utokovi škornji, Svilanitove 
brisače, Stolov rex ... Pa raz-
ni dokumenti in fotografije 
na steni, ki kar vabijo k iska-
nju znanih obrazov iz še ne 
tako davnih časov. 
Razstava obuja tudi tovarni-
ško življenje, ki je bilo nek-
daj tesno prepleteno s sindi-
kati, druženjem, počitniški-
mi prikolicami, pevskimi 
zbori, tovarniškimi menza-
mi, sindikalnimi izleti in 
zabavami, prazniki dela, 
celo kvizi, pa OZD-ji, 
TOZD-i in SOZD-i. Avtor pa 
je zanimive zgodbe podkre-
pil še s kratkimi filmi za vsa-
ko tovarno posebej, ki jih je 
posnel skupaj z mladimi iz 
Mladinskega centra Kotlov-
nica.
Razstava bo na ogled še vse 
leto 2015, v sklopu projekta 
pa se bodo v muzeju zvrstili 
različni dogodki, kot so: spo-
minski večeri, okrogla miza 
o perspektivah kamniške 
industrije, razstava Likovne 
upodobitve kamniške indus-
trije, projekcije filmov o sta-
ri kamniški industriji idr.

Kam so šle vse 
fabrike?
V Medobčinskem muzeju Kamnik na gradu Zaprice so odprli razstavo o sedmih (nekdaj) 
najuspešnejših kamniških tovarnah, ki imajo korenine na koncu devetnajstega ali na začetku 
dvajsetega stoletja: Titanu, Svilanitu, Kiku, Eti, Svitu, Utoku in Stolu. Že na odprtju se je obiskovalcev, 
ki so si z nostalgijo in ponosom ogledovali izdelke kamniških tovarn, kar trlo.

Razstava zgodbe kamniških tovarn sporoča preko 
predmetov, dokumentov, fotografij in kratkih filmov.

Najbolj prepoznaven izdelek Svilanita so (poleg kravat) še 
danes brisače. / Foto: Gorazd Kavčič 

V tovarniških menzah so lepo skrbeli za polne želodce 
zaposlenih. Tale fotografija je bila posneta v Utoku. 

Iskanje znanih obrazov na razstavnih panojih / Foto: Gorazd Kavčič

Mogočni Utokov dimnik je padel marca leta 1998 nekaj minut čez poldne.

Takole se je leta 1988 končala Utokova zgodba. / arhiv Medobčinskega muzeja Kamnik

Marko Kumer, avtor razstave / Foto: Gorazd Kavčič
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Na razstavi so na ogled številni izdelki, ki so nekdaj ime 
Kamnika popeljali daleč naokoli. Tudi Titanovi mlinčki.
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Andreja Sabati Šuster

Kamnik – »Ne priznavam 
teh točk. Maribor razglašam 
za posest Države Slovencev, 
Hrvatov in Srbov in prevze-
mam v imenu svoje vlade 
vojaško poveljstvo nad me-
stom in vso Spodnjo Štajer-
sko!« To so znamenite bese-
de, ki jih je 1. listopada 1918 
v Mariboru izrekel takrat še 
major Rudolf Maister. Po-
poldne istega dne je postal 
prvi general slovenske voj-
ske. Pa ne le to, kot je povze-
la prijazna vodnica po mu-
zeju v Maistrovi rojstni hiši, 
bil je domoljub in sveto-
vljan. Ja, pa še pesnik in sli-
kar ¼
Odločne besede generala in 
nežni stihi pesnika Maistra 
so prežemali dramatizirane 
prizore iz življenja velikega 
Slovenca kot uvod v kviz, ki 
je na svojevrsten način ilu-
striral del njegove veličine 
in vsestranske ustvarjalno-
sti. Skupaj z glasbenimi toč-
kami so ga pripravili dijaki 
GSŠRM za svoje goste – tek-

movalce iz šol tistih sloven-
skih mest, ki so povezana 
Maistrom. Letos so se tako v 
kamniški organizaciji pod 
mentorstvom profesorice 
Marjete Kralj pomerile gim-
nazije iz Maribora (Prva in 
Tretja), Ptuja, Kranja in Ka-
mnika. Organizacija kviza je 
bila skrbno zasnovana in je 
predstavljala zaokrožen po-
gled na Maistrovo življenje. 
In ker se je to začelo prav v 
našem Kamniku, so se tek-
movalci še pred kvizom dru-
žno podali na ogled Maistro-
ve rojstne hiše. Ličen in 
kljub prostorski majhnosti 
bogat muzej jim je ponudil 
ilustracijo časa na začetku 
prejšnjega stoletja, številni 
podatki in filmi pa so še utr-
dili naučeno znanje. 
Kviz je dokazal, da so tudi 
današnje generacije pripra-
vljene poseči po orožju – nji-
hovo je bilo znanje! Borili so 
se s sprehodom skozi življe-
nje in delo, s podrobnostmi 
in velikimi izjavami, na kon-
cu pa so slavili domačini – 
ekipa GSŠRM Kamnik. 

Kviz o Maistru
Ekipe slovenskih gimnazij so se že tradicionalno 
pomerile v znanju o življenju in delu velikega 
Slovenca, letos je organizacija pripadla kamniški 
Gimnaziji in srednji šoli Rudolfa Maistra.

Jasna Paladin

Kamnik – Kamniški rolkar-
ji so si izpolnili dolgoletno 
željo in si uredili čisto pra-
vi rolkarski oz. skejterski 
park.
V akcijo so stopili že lan-
sko leto, ko so skupaj s čla-
ni Skupine Štajn odkrili 
potencial nekdanjega Al-
prema, nato pa so, kljub 
prvotnim pomislekom o 
primernosti prostorov, po-
klicali lastnika Rudija Ca-
pudra oz. podjetje Trival 
kompoziti in se dogovorili 
za najem 120 kvadratnih 
metrov velikega prostora v 
prvem nadstropju nekda-
nje tovarne. »S prostorom 
in pogoji smo bili takoj za-
dovoljni, saj smo z lastni-
kom podpisali enoletno 
brezplačno pogodbo. Pro-
stor je bil prazen, a treba 
ga je bilo obnoviti, tudi ele-
ktrike sprva nismo imeli. V 
nekaj mesecih smo z la-
stnim delom, tudi lastnim 

denarjem, ter ob skromni 
pomoči Občine Kamnik 
prostor očistili, prebelili 
stene, odstranili stare cevi 
centralne kurjave in dotra-
jane luči, na novo napeljali 
elektriko, nato pa se lotili 
še tistega, kar najbolje zna-
mo. Iz lesa smo najprej iz-
delali t. i. mini rampo, prav 
v teh dneh pa smo zaključi-
li še z drugim objektom, t. 
i. skledo, ki omogoča še 
več skejterskih vragolij,« 
nam je povedal Domen 
Stražar iz ŠD Debela Vero-
nika, eden od približno tri-
desetih aktivnih kamniških 
skejterjev, ki pa v svoje vr-
ste vabijo tudi dekleta. Z 
lastnikom so zdaj podpisali 
neprofitno pogodbo za ne-
določen čas, zato ovir za 
aktivno uporabo prostorov 
ni več.
Kot poudarjajo, je name-
njen prav vsem (rolkarjem 
in rolarjem), uporaba je 
brezplačna, možna je tudi 
izposoja opreme, ker pa za-

radi prostovoljne narave 
delovanja skejterski park 
(še) nima uradnih ur, je 
fante prej dobro poklicati 
(kontakti so objavljeni na 
strani http://skalprem.blo-
gspot.com/). Ker želijo čim 
širši javnosti, predvsem pa 
svojim vrstnikom dokazati, 
da je bolje kot pred raču-

nalnikom svoj prosti čas 
izrabljati na aktiven način, 
so pred dvema tednoma s 
pomočjo Lokalne akcijske 
skupine (LAS) za prepreče-
vanje odvisnosti od drog in 
drugih nekemičnih odvi-
snosti pripravili celoteden-
sko akcijo z naslovom Več 
furat, manj sedet!

Več furat, manj sedet!
Člani Športnega društva Debela Veronika iz Kamnika so prejšnji teden tudi uradno odprli svoj 
skejterski park, ki so ga uredili v prostorih nekdanjega Alprema, izvedli pa so tudi celotedensko akcijo 
z naslovom Več furat, manj sedet!

Del članov ŠD Debela Veronika v skejterskem parku, ki so 
ga uredili v prostorih nekdanjega Alprema. / Foto: Gorazd Kavčič

Za informacije o naročnini pokličite po telefonu številka 04 201 42 41  
ali pišite na e-poštni naslov narocnine@g-glas.si 
www.gorenjskiglas.si

Vsak torek 
in petek Pred in po počitnicah se je pri nas veliko odvi

jalo v nemščini – drugi letniki gimnazije so se 
mudili na izmenjavi v nemškem Neustadtu. V 
simpatičnem mestecu so spoznali gimnazijo, si 
ogledali podjetje – BASF in tovarno pločevink 
ter znamenito vinsko hišo. Obiskali so tudi Man
nheim in univerzitetni Heidelberg. 

Schöne Grüsse aus Neustadt

Za 28 dijakinj in dijakov, ki so nemščino že  
dodobra izpilili in uspešno opravili mednaro-
dni izpit DSD 1 (Deutsches Sprachdiplom), 
je sledilo še ključno dejanje – podelitev diplom. 
Prejeli so jih iz rok svetovalca za nemški jezik 
Zavoda za šolstvo dr. R. Zühlkeja in našega rav
natelja mag. Mujanoviča. Čestitamo diplomiran
cem in glavnemu krivcu tega uspeha – prof. 
Gaby Drewes. In ker uspehi vlečejo, se je v za
četku novembra podala na Pohorje nova skupina 
dijakov, kjer so svoje jezikovne sposobnosti pilili 
v okviru nemškega jezikovnega tabora.
Da mladi možgančki boljše prenašajo vsako
dnevne izzive, moramo zanje ustrezno skrbeti, 
med drugim tudi z zadostno količino popite 
vode. To bo odslej potekalo še bolj tekoče, saj 
smo v šolsko avlo namestili pitnika. Na zdravje! 
Kar nekaj kapljic vode pa so zagotovo morali  
nadomestiti naši najhitrejši dijaki, ki so osvojili 
Ljubljanski maraton. Na sobotnem delu, ki je  
namenjen šolskim tekom in velja tudi za državno 
prvenstvo, so zmagali ekipno in posamično!  
Matevž, Klemen, Matija, Domen, Janez …, vi ste 
enostavno neulovljivi!
Če je bilo Sonce poleti pretirano sramežljivo, 
nas je v jeseni indijansko razvajalo in še razbur
jalo z astronomske plati. S teleskopi smo lahko 
opazovali izjemno zanimivo dogajanje, saj je  

preko Sončeve ploskvice potovala ena najve-
čjih peg oz. skupin peg zadnjega desetletja. 
Njen premer je bil približno desetkrat večji od 
premera Zemlje, tako da je bila vidna celo s pro
stim očesom. Člani astronomskega krožka so 
jo na njeni poti tudi večkrat fotografirali. 
A če si takega opazovanja v prihodnosti želite 
lotiti sami, pozor: Nikoli ne opazujte Sonca s 
kakršnimkoli daljnogledom, teleskopom ali 
podobno optično napravo brez uporabe po-
sebnih filtrov; posledica bi bila trajna oslepitev!
Nebesne skrivnosti pa so zakrivile tudi grooooo
zen in strašljiv uvod v noč čarovnic. Obiskoval
ci muzikala Immortals so uvod v predstavo  
doživeli že pred Domom kulture, do svojega 
mesta so se namreč morali prebijati skozi  
mesto mračnih sil.

Se mračne sile so pred Dom kulture naselile …

November je bil mesec obiskov – zgodovinar  
in publicist ddr. Igor Grdina nas je popeljal v 
čas 1. svetovne vojne in Prežihovega Doberdo
ba, svojo karierno pot pa je mladim ekonomi
stom predstavila voditeljica in naša nekdanja di
jakinja Petra Kerčmar.
Novost letošnjega programa ekonomski tehnik 
je modul turizem, ki zahteva tudi veliko samo
stojnega raziskovalnega dela, še najbolj pestro 
pa je, če ga lahko dijaki dopolnijo z obiskom  
turističnih dogodkov. Obisk sejma Narava- 
zdravje jih je navdušil in že razmišljajo o novih 
»zdravih« projektih v domačem okolju.

Napovedujemo: V soboto, 29. 11., bo od 15. 
ure dalje na GSŠRM veselo, klepetalno, dišeče 
in ustvarjalno, saj vas vabimo na DOBRODEL-
NO PRIREDITEV S SEJMOM v podporo dija
kom, ki pomoč najbolj potrebujejo.

ŠPREHALI, TEKLI, NAPENJALI MOŽGANE 
IN VSESKOZI BURILI JESENSKE DUHOVE
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Bojana Klemenc

Kamnik – V okviru projekta 
Odprte hiše Slovenije, ki 
letos praznuje peto obletni
co, je obiskovalcem svoja 
vrata od 3. do 5. oktobra 
odprlo več kot sto objektov 
kakovostne sodobne arhite
kture in izbranih javnih 
objektov, ki javnosti načelo
ma niso dostopni, a so 
pomembni tako z vidika 
kulturne dediščine kot za 
delovanje družbe. Po pred
stavitvah zasebnih hiš v zad
njih dveh letih se je letos v 
Kamniku na ogled postavila 
Osnovna šola Toma Brejca.
Odprte hiše Slovenije (OHS) 
so priložnost, da arhitekturo 
ne le vidiš od daleč, ampak 
tudi začutiš od blizu. Se 
pogovoriš s tistimi, ki so 
objekt zasnovali ali ga upo
rabljajo, v njem živijo in 
delajo. In je priložnost za 
vprašanja, kako prostor fun
kcionira in koliko posamez
na ureditev stane. Namenje
na je najširši javnosti in vabi 
vsakogar, da raziskuje in 
razume vrednote dobro obli
kovanega prostora. Odprte 
hiše so del mednarodnega 
projekta, katerega začetki 
segajo v leto 1992 v London, 
danes pa je v mednarodni 
mreži Open House World
wide že 23 mest in držav po 
celem svetu, s čimer nastaja 

največji globalni arhitektur
ni festival, ki dosega več kot 
milijon ljudi. 

Ogledali smo si kamniško 
© mestno gospo©
V soboto je skupini obisko
valcev, predvsem iz Kamni
ka, stavbo Osnovne šole 
Toma Brejca v skorajda dve
urnem sprehodu po objektu 
podrobno predstavil avtor 
projekta arhitekt Robert 
Potokar iz Arhitekturnega 
biroja Ravnikar Potokar. 
Robert Potokar je v šali 
povedal, da je stara stavba 
Osnovne šole Toma Brejca 
bila dostojanstvena © mestna 
gospa© , pri kateri so arhitekti 
dobro razumeli njene arhi
tekturne kvalitete in značil
nosti in z dobro prenovo 
odlično poudarili vse njene 
pomembne elemente – pro
čelja, vhodna vrata, okenske 
delitve, teksture in barve. 
Kompleks nove šole sestav
lja več delov, ki tvorijo arhi
tekturno simbiozo: stari 
stavbi je zadaj prek steklene 
cezure, ki se pojavi na obeh 
stranskih fasadah in strehi, 
diskretno pripet novi, štirie
tažni volumen z učilnicami, 
kabineti in knjižnico. Dobro 
je zasnovana meja med sta
ro in novo arhitekturo, ki je 
opazna v komaj vidnem raz
ličnem odtenku fasade ter 

postavitvi oken – na stari 
stavbi so se ohranila stara 
okna, medtem ko na novi 
stavbi dominirajo horizon
talne steklene površine. Not
ranjost šole je premišljeno 
belorumena, umirjena in 
lahkotna, a hkrati živahna in 
sveža. Potokar je še posebej 
poudaril stekleno cezuro s 
stopnišči, zaradi katere 
deluje objekt nadstandar
dno in daje najlepši pogled 
na mestno jedro in Kamniš
ke Alpe. Arhitekt Robert 
Potokar je obiskovalcem 
večkrat omenil, da so ves čas 
pazili na pomembnost vzga

janja mladih o arhitekturi in 
izpostavil ključne elemente, 
ki nezavedno gradijo zavest 
učencev o prijetnem bival
nem prostoru, saj ima ne 
nazadnje šola še kako 
pomembno vlogo pri obliko
vanju prostorske estetike in 
etike za učence. Seveda pa 
na to, kakšna je šola, ne vpli
va le arhitekturna zasnova, 
ampak tudi njeni uporabni
ki. Ravnateljica Mojca Rode 
Škrjanc je zagotovila, da vsi 
z veseljem skrbijo, da arhi
tekturne kvalitete šole osta
jajo vidne, prostori pa pos
pravljeni in urejeni. 

Dan odprtih hiš
Prvi konec tedna v oktobru je potekal največji arhitekturni festival pri nas, že tretjič zapovrstjo  
tudi v Kamniku.

Na letošnjem arhitekturnem festivalu Dnevi odprtih hiš 
Slovenije je javnosti odprla svoja vrata tudi Osnovna šola 
Toma Brejca. Obiskovalcem je potek zasnove in prenove 
šole podrobno predstavil avtor projekta arhitekt Robert 
Potokar (na levi).

Bojana Klemenc

Kamnik – Številni občani so 
prek popoldneva skupaj z 
arhitekti iskali nasvete in 
reševali vprašanja ter dileme 
o gradnji in gradbenih pose
gih, energetskih sanacijah 
in različnih prostorskih 
težavah in prenovah.
Članica skupine mladih 
arhitektov, ki prihajajo iz 
vse Slovenije, Kamničanka 
Marta Vrankar, pravi, da se 
je ideja o arhitekturnih 
nasvetih porodila predvsem 
iz opažanj, da se je v zad
njih letih povečal prepad 
med arhitekturno stroko in 
javnostjo, ki se kaže – po 
mnenju članov skupine 
mladih arhitektov – v neza
upanju, negativnem mišlje
nju o arhitektih in drugih 
predsodkih z obeh strani. 

Ker bi radi izboljšali trenut
no stanje, so pred kratkim 
po različnih krajih Sloveni
je predstavili storitev brez
plačne arhitekturne sveto
valnice, kjer se v neformal
nem in sproščenem druže
nju z arhitekti zainteresira
ni občani lahko pogovorijo 
o svoji prostorski situaciji, 
razčlenijo obstoječe proble
me ali odkrijejo nove poten
ciale svojih prostorov. Klju
čna ideja in želja skupine 
je, da se posamezniki sami 
začnejo zavedati, v kakšnih 
bivanjskih prostorih živijo 
in da se lahko ob lotevanju 
stanovanjskih projektov, ki 
so za njih življenjskega 
pomena, obrnejo na stro
kovno pomoč. Z brezplač
nimi svetovalnicami želijo 
vsem omogočiti to pomoč, 
zato izgovori, da so arhitek

ti predragi in nedostopni, 
po besedah Vrankarjeve, 
vsekakor niso več na mes
tu.
Sredina arhitekturna sveto
valnica v Domu kulture 

Kamnik je bila poskusna, a 
zaradi velikega zanimanja 
so se arhitekti že odločili, da 
bo ta njihova storitev Kam
ničanom na voljo tudi v pri
hodnje.

Po arhitekturni nasvet  
v Kotlovnico
V sredo, 15. oktobra, in nato znova 19. novembra je v MC Kotlovnica potekala popoldanska 
brezplačna arhitekturna svetovalnica, na kateri so bili mladi arhitekti z nasveti in pogovorom v 
tridesetminutnem terminu na voljo vsem zainteresiranim Kamničanom.

Kamničanka Mateja (na fotografiji na sredini) je bila na 
koncu svetovalnice navdušena nad brezplačnim 
arhitekturnim nasvetom ustanovitelja skupine Arhitekturni 
nasvet Matica Brdnika in Kamničanke Marte Vrankar.

Alenka Hribar

Kamnik – Kljub razmoče
nem terenu in nekaj kaplji
cam dežja se je manjša dru
ščina podala po prijetni stezi, 
ki poteka po grebenu vse do 
vrha Tolste gore (734 m). Ta 
poleg Bergantove gore s Sta
rim gradom in bližnje Špice 
zlasti med domačini postaja 
vse bolj priljubljena pohod
niška točka. Na vrhu sta lese
na klop in vpisna knjiga, raz
gleda pa je v primerjavi s 
sosednjimi vrhovi nekoliko 
manj. Sledil je manjši spust 
do gozdne ceste, nato pa še 
manjši vzpon in že smo pri
speli do Zgornjih Palovč, 
kjer v začetku zaselka stoji 
Budnarjeva domačija. V njej 

nas je čakala topla krušna 
peč, ki jo je zakurila soseda 
Olga, ter prava martinova 
pojedina z raco, rdečim zel
jem in mladim vinom.
Za pot nazaj smo izbrali 
krajšo različico in se mimo 
Bergantove gore s Starim 
gradom spustili nazaj v doli
no do Puba Pod skalo. Za 
celotno hojo po omenjeni 
krožni poti smo porabili pri
bližno 2,5 ure. 
Krožna pot je zaenkrat še 
nekoliko manj znana, ven
dar si bo Turistično društvo 
Kamn’k v sodelovanju s 
Pubom Pod skalo s pomočjo 
tovrstnih tematskih poho
dov še naprej prizadevalo, 
da postane bolj priljubljena 
in znana.

Še en prijeten 
Martinov pohod
Martinov pohod od Puba Pod skalo do 
Budnarjeve domačije je, lahko rečemo, glede na 
to, da je potekal drugič, postal tradicionalen.

Nudim strokovno UČNO Nudim strokovno UČNO Nudim strokovno UČNO 
POMOČ učencem 1. in 2. triade.POMOČ učencem 1. in 2. triade.POMOČ učencem 1. in 2. triade.
Lidija Kobetič, tel.: 031 325 442Lidija Kobetič, tel.: 031 325 442Lidija Kobetič, tel.: 031 325 442

LIDIJA KOBETIČ, DOPOLNILNO DELO, NA JASI 10, KAMNIK

V knjigi je 
zbranih okoli 
100 receptov 
za kruh za vsako 
priložnost. 
Poleg klasične 
peke kruha 
v pečici
predstavlja 
tudi peko 
v kruhomatu., 
ki pa ga po želji 
lahko uporabite 
tudi samo za 
mesenje testa. 
V knjigi boste 
našli kar nekaj 
receptov za kruh 
brez glutena. 

Knjigo lahko kupite na Gorenjskem glasu,
Bleiweisova cesta 4 v Kranju, 
jo naročite po tel.: 04/201 42 41 ali na: 
narocnine@g-glas.si.

1050
EUR

Prodaja zelja v glavah, krompirja – več 
vrst, česna in čebule.
Prodaja zelja v glavah, krompirja – več 
vrst, česna in čebule.

Kmetija Golc, Spodnji Brnik 
(ob krožnem križišču). 
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Vzajemna, d.v.z, Vošnjakova ulica 2, Ljubljana. Vsa zavarovanja se sklepajo po veljavnih pogojih Vzajemne, d.v.z.

TUDI LETOS VRAČAMO

VSEM NAŠIM ZAVAROVANCEM

STE MED NJIMI?
IZBERITE VZAJEMNO
DEJSTVO # 1:
Naslednja premija naših zavarovancev dopolnilnega 
zdravstvenega zavarovanja bo nižja za 15 EUR.

DEJSTVO # 2:
Imamo najnižjo premijo dopolnilnega zdravstvenega 
zavarovanja v Sloveniji.

DEJSTVO # 3:
Izberite Vzajemno in prejeli boste paket dobrodošlice.

Za več informacij nas lahko pokličete 
ali obiščete v poslovalnici Domžale, 
Ljubljanska cesta 72, tel.: 01/72 95 660 in
poslovalnici Kamnik, Ljubljanska cesta 1, 
tel.: 01/ 83 09 960.

Oglas 185x125 vračilo_(7-11-2014).indd   1 7.11.2014   13:54:48

Bojan Pollak

Prvotni cilj je bil sicer Fola 
Gangčen (Phola Ganchen 
oz. Molamenčing po kitaj-
sko, 7661 m) v Tibetu, kjer 
so lani imeli ogromno snega 
in so se morali obrniti, ven-
dar so Kitajci v kali zatrli ta 
poskus. Naslednji cilj je bil 
Rimo III (7233 m) na obmo-
čju Rimo Muztagh (Indija), 
vendar niso dobili dovolje-
nja. Tudi za Mukut (7242 
m) v območju Kameta oz. 
Garhvalske Himalaje na in-
dijsko-kitajski meji ni bilo 
dovoljenja, zato so dober te-
den pred odhodom zaprosili 
za dovoljenje za vzpon na 
Hagšu (Hagshu) v Zanskar-
ju. To je pomenilo, da se bo 
treba zelo hitro prilagoditi 
in tudi najprej spoznati cilj, 
o katerem jim je bilo na za-
četku znano samo to, da so 
se naj prvi povzpeli Poljaki 
leta 1989, in to brez dovolje-
nja, nekaj tednov pred An-
gleži, ki pa so imeli dovolje-
nje. Tudi tokrat se je zgodilo 
nekaj podobnega. Birokrati 
v IMF so preprosto spregle-
dali, da so za vzpon na ta vrh 
zdavnaj zaprosili tudi An-
gleži in ga tudi dobili. Tako 
so naši alpinisti popolnoma 
nevede in nehote »tekmova-
li« z njimi in tudi »zmaga-
li«.
Po prihodu v bazo so se mo-
rali najprej razgledati in se-
veda aklimatizirati. Za prvi 
aklimatizacijski vzpon so 
izbrali oster vrh – Lažan 

(5750 m) nad bazo in naj 
tudi splezali. Nato sta po 
dvodnevnem počitku Marko 
in Aleš postavila ABC tabor 
pod severno steno Hagšuja. 
Povzpela sta se tudi na 5680 
m visoki vrh in si ogledala 
dostop do zahodne stene, 
nazaj grede pa še raziskala 
dostop do severne stene in 
naredila dober del gazi. Sle-
dil je vzpon na vrh Hanini 
možje (Hana© s men, okoli 
6300 m), s katerega so si 
lahko dobro ogledali Hagšu 
z vzhoda in tudi možnost 
sestopa z glavnega vrha. Po 
treh dneh počitka v bazi so 
vstopili v severno steno in 
začeli vzpon v alpskem slo-
gu. Prvi dan jim je po 23 
urah plezanja uspelo preple-
zati steno in nato bivakirati 
okoli 6320 m visoko na oz-
kem grebenu. Naslednji dan 
so nadaljevali po grebenu in 
bivakirali tik pod glavnim 
vrhom. Sledil je zelo zahte-
ven sestop, tudi s spušča-
njem po vrvi po Poljski sme-
ri.
Za odpravo lahko rečemo, 
da je bila izjemno uspešna. 
Preplezala je tri prvenstvene 
smeri: 17. 9. Lažan (5750 
m), Vzhodni greben, TD-, 
M5, 700 m (ok. 2000 m dol-
žine), 24. 9. Hana© s men 
(Hanini možje), severni vrh 
(6300 m), Zahodna stena – 
zahodno rebro, TD, IV, 1100 
m, 30. 9. Hagšu, (6657 m, 
Severna stena ED, 70–90°, 
III, 1350 m. Slednja, če že ni 
eden od najboljših dosežkov 

v alpinizmu v letošnjem 
letu, pa jim je vsekakor zelo 
blizu. Vsi trije vzponi pa sle-
dijo modernim tokovom v 

alpinizmu – vzponi po naj-
težjih smereh (po možnosti 
prvenstvenih) v šest- ali se-
demtisočakih.

Prvenstvena smer  
v Hagšuju
Aleš Česen (AO PD Kranj), Luka Lindič (AO PD Celje - Matica) in Marko Prezelj (AO PD Kamnik) so v 
septembru v indijski Himalaji opravili resnično kvalitetne vzpone.

Marko Prezelj, Aleš Česen in Luka Lindič / Foto: Marko Prezelj

Zahtevno grebensko prečenje s severnega proti glavnemu 
vrhu Hagšuja / Foto: Marko Prezelj

Kamnik – November, začetek decembra je čas, ko zavlada 
med alpinisti krajše zatišje. Razmere v hribih se iz kopnih 
spreminjajo v snežne, vreme je tudi običajno slabo, zato je 
to primeren trenutek, da se pregleda delovanje v pretekli 
sezoni. Letos so kamniški alpinisti doživeli veliko pestrih 
zgodb tako doma kot po svetu. Odločili so se, da ta dožive-
tja predstavijo tudi drugim in to nocoj, v petek, 28. novem-
bra, ob 20. uri v klubu Kino dom v Domu kulture Kamnik 
pod naslovom Zgodbe kamniških alpinistov v letu 2014. Vsi, 
ki jih te zgodbe zanimajo, predvsem pa ljubitelji narave, 
gora in popotniki, so na tem srečanju dobrodošli. V letu 
2014 je bilo seveda najodmevnejše izginotje dveh odličnih 
kamniških alpinistov Aleša Holca in Petra Mežnarja, vendar 
je bilo doseženih tudi veliko uspehov – od vzponov na Lofo-
tih do preplezanih smeri doma in v Centralnih Alpah, od 
raznih taborov do enega največjih uspehov tudi v svetov-
nem merilu – nove smeri v Hagšuju. B. P.

Zgodbe kamniških alpinistov v letu 2014

Bojan Pollak

Zbor alpinistov v 
Kamniški Bistrici
Alpinisti imajo vsako leto 
svoj zbor, katerega organiza-
cija je prepuščena vsako leto 
drugemu alpinističnemu 
kolektivu. Tokrat je bil 11. 
oktobra v Kamniški Bistrici, 
pri Jurju, kjer je Marjan pri-
jazno odstopil prostor pod 
nadstreški. Zbora so se ude-
ležili predvsem člani alpini-
stičnih kolektivov iz cele 
Slovenije, tako da jih je bilo 
prisotnih več kot 200. Letos 
bi sicer moral zbor organizi-
rati AO PD Kranj, vendar je 
tokrat organizacijo prevzel 
AO Kamnik in je bil name-
njen spominu pogrešanih 
kamniških alpinistov Aleša 
Holca in Petra Mežnarja. Po 
kratkem uvodu načelnika 
komisije za alpinizem Miha 
Habjana in načelnika AO 
PD Kamnik Jureta Prezlja je 
bilo večino časa uradnega 
dela namenjeno njunemu 
spominu. Svoja doživetja s 
Petrom, ki je prišel v Ka-
mnik iz Baške grape, spomi-
ne nanj in o njegovem zani-
mivem in bogatem, plo-
dnem življenju so najprej 
pripovedovali njegovi prvi 
soplezalci Janko Humar, 
Matic Jošt in Tomaž Jako-
fčič. O Alešu pa sta sprego-
vorila Marko Petek in Jure 
Prezelj, nekaj pa tudi Igor 
Kremser. Po predavanjih je 
bila po kratkem odmoru še 
podelitev diplom vsem, ki so 
v letu 2014 opravili izpit za 
alpinista, nato pa je sledilo 
družabno druženje ob živi 
glasbi ansambla Šundr 
band. Zbrani prispevki in 
ostala zbrana finančna sred-
stva so namenjena za po-
moč družinama pogrešanih 
alpinistov, sam zbor pa so 
finančno omogočili pred-
vsem Občina Kamnik, KA 
PZS, PD Kamnik, Picnic 
center Pri Jurju in drugi.

Sprejem pri predsedniku
V ponedeljek, 27. oktobra, je 
predsednik Slovenije Borut 
Pahor sprejel na krajši obisk 
Toneta Škarjo, ki je nato 4. 
novembra odšel v Nepal. 
Tam bo predal posebna pri-
znanja PZS nepalskim in-
štruktorjem, ki so v prete-
klih 35 letih sodelovali v slo-

venski šoli za nepalske gor-
ske vodnike oz. na tečajih 
osnovnih planinskih veščin. 
Škarja mu je ob tej priložno-
sti podaril svojo knjigo Po 
svoji sledi. V krajšem in pri-
srčnem razgovoru je bilo go-
vora o alpinizmu v Sloveniji 
in svetu, doživetjih in izkuš-
njah, kakor tudi o slovenski 
šoli v Nepalu, o kateri je 
malo več povedal Bojan Po-
llak. 

Na Korošici tokrat zmaga 
"Štajercem"
Za prvo nedeljo v oktobru 
2014 so vremenoslovci na-
povedovali ne ravno najbolj 
sončno vreme, vendar je 
bilo dejansko stanje boljše 
od napovedi. Bilo je precej 
sončno, razmere so bile sko-
raj idealne za igro. Gole je 
že poleti postavilo PD Celje 
Matica, za kar mu gre vsa 
zahvala, vendar so jih igralci 
malo premaknili, da so bolj 
ustrezali igri in terenu. Žal 
tudi tokrat tistih planincev 
oz. alpinistov, ki prebivajo 
na Štajerskem oz. so prišli s 
Štajerske, ni bilo toliko kot 
Kranjcev, tako da so jih za-
stopali na Kranjsko priselje-
ni pravi Štajerci pa tudi Po-
ljaki. Je bilo pa nekaj več 
navijačev oz. navijačic, ki so 
burno navijali vsak za svoje 
moštvo. Po ponovitvi pravil 
(ni outa, ni vratarja, gol ve-
lja samo v primeru, če pride 
žoga vanj s prave stani in 
podobno, predvsem pa, da 
je vse skupaj bolj družabni 
dogodek kot pa tekmova-
nje) se je tekma začela tra-
dicionalno točno opoldne in 
trajala dvakrat po deset mi-
nut. Kranjce je vodil Franc 
Obreza, Štajerce pa Ciril 
Tovšak, odlično je sodil Mi-
ran Jereb. Igralci pa tudi 
igralke so igrali zelo srčno 
in prizadevno, vsak po svo-
jih najboljših močeh, kon-
diciji in znanju. Najstarejši 
igralec je imel 77 let, a nika-
kor ni bil najslabši ali naj-
počasnejši! Prihajalo je do 
raznih komičnih situacij, ki 
so vzbujale prave salve sme-
ha, tako med igralci kot 
med navijači. Obe moštvi 
sta imeli kar nekaj priložno-
sti za zadetek, vendar je bil 
gol ali prenizek ali preozek. 
Moštvo Štajerske se je od-
dolžilo za lanski poraz in 
tokrat zmagalo z 2 : 1.

Planinski kotiček
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Tjaša Žibert 

Kamnik – V Kamniku se je v 
nedeljo, 2. novembra, zbralo 
55 najpogumnejših Gorenjk 
in Gorenjcev, ki so uprizori-
li kvalitetne in razburljive 
dvoboje za zelenimi miza-
mi. Že na samem prihodu v 
dvorano OŠ Marije Vere je 
bilo obiskovalcem jasno, da 
se igra prvenstvo Gorenjske. 
Organizator je poskrbel za 
varčnost, skoraj polovica 
razsvetljave ni delovala, da o 
ogrevanju niti ne govorimo, 
seveda ga ni bilo. Toda pou-
darili so, da sta to edina spo-
drsljaja v izvedbi tekmovan-
ja, ki se jih nihče ne bo spo-
minjal.
Po dvajsetminutnem ogre-
vanju so nas razveselile in 
povišale temperaturo v dvo-
rani kamniške mažoretke s 
svojim energičnim in mla-
dostno igrivim nastopom. 
Med nastopom mažoretk je 
sonce poskrbelo, da se je 
vidljivost izboljšala in začelo 
se je zares. V štirih kategori-
jah smo tekmovali brez zas-
tojev in čakanja, za kar je 
poskrbel natančni in uren 

vodja tekmovanja Janez 
Erjavec. V nepozabnem 
finalu absolutne kategorije 
nam je vsem postalo prevro-
če. Proti lanskoletnemu 
zmagovalcu in prvemu 
loparju Gorenjske, Klemnu 
Mraku iz Križ, je Nejc Erja-
vec v odločilnem petem 
nizu vodil z varnih 9 : 4. 
Toda drama se je takrat šele 
začela. Klemen je s preudar-
nimi potezami začel zniže-

vati Nejčevo vodstvo. Po 
minuti premora pri 9 : 8 je 
nadaljeval v tem slogu in 
popolnoma preobrnil potek 
dvoboja. Dve žogici za zma-
go je imel, toda takrat si je 
Nejc na krilih številnih 
domačih navijačev povrnil 
svojo samozavest, sprostil in 
opogumil se je in s tremi 
zaporednimi točkami zma-
gal ter požel dolg zaslužen 
aplavz. V superfinalnem 

dvoboju je potem premagal 
še zmagovalca kategorije 
seniorji od 40 do 60 let 
Roberta Malija s tri proti 
nič. Tako je Nejc postal 
»prvi lopar Gorenjske« za 
leto 2014 in je prejel veliki 
prehodni pokal. Priznanje 
za najboljšega trenerja 
Gorenjske za dolgoletno in 
kvalitetno delo z mladimi je 
prejel Jano Rant iz Škofje 
Loke, za kar mu iskreno čes-
titamo in se mu zahvaljuje-
mo.
Velik uspeh za kamniški 
namizni tenis sta s tretjima 
mestoma dopolnila Leja 
Jokić v ženski in Marjan 
Nadvešnik v kategoriji seni-
orjev. Mladi igralci namiz-
noteniškega kluba Kamnik, 
brata Andraž in Matic Kuž-
nik ter Luka Kočar in Aljaž 
Malkoč Korez, so se izkazali 
s pogumno igro in so dose-
gli nekaj lepih zmag. 
Vse občanke in občane vabi-
mo na občinsko prvenstvo, 
ki bo potekalo v OŠ Marije 
Vere na državni praznik, 
dan Rudolfa Maistra, v 
nedeljo, 23. novembra, s pri-
četkom ob 15. uri.

Grintovec višji  
od Triglava
V naslovu ni pomote, v namiznoteniškem smislu je to res. Mladi kamniški as Nejc Erjavec je stopil na 
namiznoteniški prestol Gorenjske. Glede na to, da na 2. Prvenstvo Gorenjske niso prišli igralci z 
Jesenic, Bohinja, Kranjske Gore, torej okolice Julijskih Alp, so rezultatsko prevladovali igralci iz 
vznožja Kamniško-Savinjskih Alp.

Nejc Erjavec in Lovro Jemec, prvi in tretji na prvenstvu 
Gorenjske v namiznem tenisu v Kamniku 

Janja Lamut

Na tekmovanju v Ljubljani, 
ki je potekalo v soboto, 18. 
oktobra, so kamniški judois-
ti zares blesteli in osvojili 
šest zlatih ter dvanajst bro-
nastih odličij. Sodelovalo je 
deset slovenskih klubov v 
starostnih kategorijah od 2. 
do 8. razreda osnovne šole, 

Kamničani pa so pustili velik 
pečat. Pohvale tekmovalcem 
so prihajale tudi s strani tre-
nerjev drugih klubov. Zlata 
odličja so osvojili: Nik Špol-
jarič in Luka Žagar (2.–3. 
razred) ter Enja Mijovski, 
Margit Kosirnik, Jakob Plan-
tarič in Maks Sheikha (4.–5. 
razred). Velik napredek je bil 
viden pri vseh naših tekmo-

valcih, kar je treba pohvaliti. 
Ob tem velja še poudariti, da 
je nepravilno sojenje zelo 
vplivalo na razplet borb v 
škodo Kamničanov.

Odlični tudi v Novem 
mestu
V soboto, 8. novembra, je v 
Novem mestu potekalo tek-

movanje v judu za starost-
ne kategorije U8, U10, U12 
in U14, ki je tudi štelo za 
slovenski pokal. Na tekmo-
vanju je sodelovalo prek 
trideset slovenskih klubov, 
tekmovalo pa je nekaj več 
kot 300 tekmovalk in tek-
movalcev. Dvanajst kamni-
ških judoistov se je zopet 
okitilo z medaljami, od 
tega kar pet zlatih, dve sre-
brni in tri bronaste. Za 
tako bero odličij so poskr-
beli predvsem judoisti v 
mlajših starostnih katego-
rijah.
Prvo mesto so osvojili: 
Enja Mijovski, Margit 
Kosirnik (obe ml. deklici), 
Nika Mencingar, Haya 
Veinhandl in Brina Frece 
(vse cicibanke), ki si je pri-
borila najlepše darilo za 
rojstni dan. Drugo mesto 
sta osvojila Jakob Plantarič 
in Nik Špoljarić (oba cici-
bana), tretje mesto pa Ale-
ksej in Angelina Pajić ter 
Anej Kladnik Volf (vsi cici-
bani).

Judoisti osvajajo medalje
Kamniški judoisti so oktobra in novembra blesteli na tekmovanjih, še posebno so se izkazali v mlajših 
kategorijah.

Kamniški judoisti so na tekmovanju v Ljubljani osvojili šest medalj.

Robert Prosen 

Kamnik – Ekipa pionirjev 
U-15 Calcit Basketball se je 
z dobrimi igrami v mesecu 
septembru v drugi del uvr-
stila med šestnajst najbo-
ljših ekip v državi. Njihovi 
nasprotniki v nadaljevanju 
sezone bodo najbolj zvene-
ča imena slovenske košar-
ke. Tako bomo v Kamni-
ku lahko na delu videli eki-
pe Union Olimpije, Krke iz 
Novega mesta, Elektre iz 
Šoštanja, Rogaške in še bi 
lahko naštevali.
Veliko zaslug za odlične 
uspehe mlajših ekip ima 
tudi trenerski štab, kjer si 
posebno zahvalo zaslužita 
sedanji članski trener Sebas-
tjan Žnidaršič in pa legenda 
kamniško-domžalske košar-
ke Marjan Košak - Majo. 
Marjan Košak - Majo je lah-
ko zgled vsem fantom, ki jih 
trenira, saj ima ogromno 
izkušenj s košarkarskih 
igrišč. Na vrhuncu svoje 
kariere je bil vpoklican tudi 
v slovensko člansko košar-
karsko reprezentanco, a ga 
je ravno takrat zaustavila 
poškodba in do nastopa v 
izbrani vrsti ni prišlo. Še 
bolj se je v tistem času uvel-
javil kot prvi branilec dom-
žalskega Heliosa. Po dolgih 

letih igranja na najvišjem 
nivoju slovenske košarke so 
ga bolezen in nekatere poš-
kodbe za nekaj časa oddalji-
le od igranja. Predvsem nes-
trinjanje s klubskimi veljaki 
takratnega Heliosa ga je 
odvrnilo od nadaljnjega 
sodelovanja z njimi. Nov 
smisel je našel v kamniš-
kem klubu, kjer je sedaj že 
nekaj časa uspešen trener. 
Najprej je bil trener članske 
ekipe, z leti pa se je odločil 
za delo z mladimi, kjer žan-
je največje uspehe.
Prav tako dobro kot mladim 
selekcijam pa gre tudi član-
ski ekipi. V letošnji sezoni 
bodo več priložnosti za igro 
dobili mlajši domači košar-
karji, ki pa imajo zvenečo 
okrepitev. Iz domžalske Las-
tovke je prišel branilec Aljaž 
Janža, nekdaj igralec Helio-
sa, ki se je preizkusil tudi v 
tujini. Že na prvi tekmi v tej 
sezoni so se fantje izkazali, 
saj so v gosteh premagali 
ekipo Pingvini iz Ljubljane 
z rezultatom 63:65. V drugi 
tekmi so pred domačimi 
gledalci po slabem začetku v 
drugem delu nekoliko dvi-
gnili tempo igranja, a na 
koncu na žalost izgubili z 
rezultatom 71:77. Kmalu 
nas čakajo nove košarkarske 
tekme. Vljudno vabljeni v 
čim večjem številu!

Nov velik uspeh 
kamniške košarke
Komaj se je košarkarska sezona dobro začela, že 
lahko poročamo o dobrih uvrstitvah naših ekip.

Domžale – V soboto, 8. novembra, se je v Zagorju ob Savi 
odvil 31. Slovenija kickboxing open, na katerem je nastopilo 
552 tekmovalcev iz 66 klubov in devetih držav, tudi člani 
Kluba borilnih veščin Domžale. Andrej Repnik iz Kamnika je 
dosegel 1. mesto med člani v disciplini kick light – 69 kg s 
tremi zmagami 3:0. Hana Mihelčič iz Komende je dosegla 3. 
mesto med kadetinjami do 16 let v disciplini light contact 
– 46 kg, Franci Pavlič iz Buča pa je bil 3. med člani v disci-
plini kick light – 79 kg. Marjan Bolhar

Andrej Repnik prvi v disciplini kick light

Šmartno v Tuhinju – Športno društvo Šmartno v Tuhi-
nju vabi vse ljubitelje teka na že 14. Miklavžev tek. Start 
teka je v Termah Snovik, cilj pa pri cerkvici sv. Miklavža. 
Proga je dolga 5,36 kilometra, na njej bodo tekači pre-
magali slabih 300 metrov višinske razlike. Po zadnjem 
delu daljšega teka je speljana tudi otroška proga, ki je 
dolga 1,41 kilometra z višinsko razliko 90 metrov. Proga 
poteka po čudoviti naravi, ki na koncu postreže z lepimi 
razgledi. Zmagovalci bodo prejeli lepe nagrade. Predpri-
jave zbirajo do vključno 2. decembra, spletno prijavnico 
in vse informacije najdete na www.sd-smartno.si. Se 
vidimo 6. decembra ob 10.00! 

Vabljeni na Miklavžev tek

Mitja Kosovelj, član Kluba Gorskih tekačev Papež, je na let-
nem zboru Združenja za gorske teke pri Atletski zvezi Slove-
nije v Sori pri Medvodah prejel nagrado za najboljšega slo-
venskega gorskega tekača sezone 2014. Da je za njim res 
uspešna sezona, dokazuje tudi tretje mesto, ki so mu ga na 
slovesnosti na Ptuju podelili med vsemi slovenskimi atleti v 
članski kategoriji. Vodstvo in člani Kluba Gorskih tekačev 
Papež mu iskreno čestitajo in želijo še veliko športnih uspe-
hov. J. P.

Mitja Kosovelj najboljši gorski tekač leta
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Stane Kadunc

V prvem delu so dekleta na-
stopila v Cerknici in v Izoli. 
Najboljših šestnajst posa-
meznic si je priborilo nastop 
v finalu, ki je bil na kegljišču 
Golovec v Celju. Izmed 
predstavnic KK Kamnik sta 
si finale zagotovili Tamara 
Pevec in Klara Koprivec. 
Sam celjski nastop je štel za 
posamično prvenstvo. Odli-
čen nastop je tu uspel Ko-
privčevi, ki je zasedla odlič-
no četrto mesto in le za en 
kegelj zaostala za bronom. 
V kombinaciji, kjer je štel 
skupaj z obema prvima na-
stopoma, pa je bila Klara 
sedma. Medtem ko Pevčeva 
ni bila tako uspešna, saj je 
posamični nastop končala 
kot petnajsta, za mesto bolj-
ša pa je bila v kombinaciji. 
Omenimo le toliko, da je 
sploh prvič odšel naslov pr-
vakinje na Dolenjsko z Niko 

Radelj v Trebnje, ki je posta-
la dvojna prvakinja.
Zato pa je bilo mnogo vese-
lja v kamniškem taboru nad 
nastopi mladincev, ki so rav-
no tako imeli finale v Celju, 

prva dva nastopa pa so imeli 
v Medvodah in v Kamniku. 
V finalu je odlično odigral 
Žan Grm, ki je nekoliko pre-
senetljivo toda zasluženo s 
581 podrtimi keglji postal pr-

vak in tako premagal za pet 
kegljev najbolj vročega mla-
dinca trenutno pri nas Po-
stojnčana Žigo Požarja. 
Uspeh Kamničanov pa je 
dopolnil Jakob Jančar, ki je 
osvojil bron v posamični 
konkurenci. Enako odličje 
pa je Jančarju pripadlo tudi v 
kombinaciji. Tako je KK Cal-
cit postal najuspešnejša eki-
pa med mladinci. Uspeh za 
kegljače izpod Velike plani-
ne, pa sta dopolnila Metevž 
Štritof z osmim mestom in 
Uroš Poljanšek z desetim 
mestom. V kombinaciji je 
bil Grm četrti, Štritof deseti 
in Poljanšek dvanajsti.
Kar tri medalje mladih Ka-
mničanov pa so dodatno da-
rilo ob letošnji proslavi 
60-letnice kluba Kamnik, ki 
so tako z zlatimi črkami vpi-
sane v zgodovino kluba, saj 
je leto 2014 v njihovi zgodo-
vini daleč najuspešnejše leto 
do sedaj.

Žan Grm posamični 
prvak v kegljanju
V minulih dneh je bil na sporedu finale DP v kombinaciji in v posamični mladinski konkurenci. Letos 
so se mladinci pomerili v nekoliko spremenjeni obliki prvenstva.

Jakob Jančar in Žan Grm sta se presrečna vrnila iz Celja.

Romana Capuder

Kamnik – Aleš je zaradi bo-
lezni izgubil vid. Moram 
priznati, da redko srečam 
tako pozitivnega in vztraj-
nega človeka. V preteklosti 
je zelo rad kolesaril in še ve-
dno je kolesarjenje njegova 
najljubša športna disciplina. 
Nove izzive pa je našel v tria-
tlonu. S Tomažem Plankom 
dvakrat tedensko plavata in 
enkrat tedensko tečeta. Ve-
lik del treningov, ki mu jih 
tedensko pripravlja Tomaž, 
opravi Aleš sam ali v sprem-
stvu žene Mojce. Navdušuje 
s svojo voljo, trudom, zavze-
tostjo in smislom za humor. 
Ker nam je resnično lahko 
za zgled, ga v nadaljevanju 
na kratko predstavljamo.

Športna preteklost in naj-
ljubši šport?
»O športni preteklosti bi tež-
ko govoril. Kot vsi otroci 
sem se tudi sam v mladosti 
potil ob igrah z žogo (košar-
ka, odbojka, nogomet ¼ ), 
rad sem plaval. Najraje pa 

sem kolesaril in užival v raz-
iskovanju Slovenije. V ži-
vljenju ne gre vse tako, kot 
si želimo. Napredovanje 
moje bolezni (slabšanje 
vida) me je za kako desetle-
tje oddaljilo od kakršnihkoli 
športnih aktivnosti. Misel 
na kolesarjenje me ni nikoli 
zapustila in rešitev sem na-
šel v tandemskem kolesu. 
To je kolo, ki ga poganjata 
dva. Prvi ima vse niti v svo-
jih rokah, drugemu pa preo-

stane samo, da goni v zave-
trju.«

Od kod odločitev za triatlon?
»Ko sem lani poizvedoval, 
ali obstaja kakšna prireditev 
za tandemske kolesarje, 
sem med drugim kontakti-
ral Alena Kobilico, ki mi je 
predstavil triatlon oz. različi-
co za slepe – paratriatlon. 
Malo sem pobrskal po inter-
netu in našel kamniški tria-
tlonski klub. Sestal sem se z 

Gregorjem Zoretom, ki mi 
je bil takoj pripravljen po-
magati. Kljub temu da sem 
nazadnje tekel pred kakimi 
dvajsetimi leti in da sem bil 
pravi začetnik v kravlu, sem 
spomladi pod vodstvom To-
maža Planka začel trenirati 
triatlon in se septembra 
udeležil prve triatlonske tek-
me na Bledu.« 

Kje so torej meje? 
»Sam s kolesom v neznano. 
Takšne in podobne misli 
me občasno zaposlujejo, in 
ker je realno to nemogoče, 
sem vesel, da lahko kolesa-
rim s tandemskim kolesom, 
čeprav na njem nisem sam. 
Eno so fizične omejitve, ki 
jih ne moreš prezreti. A ve-
čino meja si postavljamo 
sami v svojih glavah.«

Življenjski moto?
»Posebnega mota v življe-
nju nimam. Predvsem v 
športnem smislu pa mi 
ostaja v spominu rek iz pred 
kratkim prebrane knjige in 
ga bom kar posvojil: © Ne 
zmagajo vedno najhitrejši, 
ampak tisti, ki vztrajajo!© « 

Kamniški paratriatlonec 
Aleš Dragar
Aleša sem prvič srečala pred slabim letom dni na kamniškem stadionu, kjer sta z ženo Mojco tekla. 
Kmalu zatem smo se srečali na spomladanskih triatlonskih pripravah v Novigradu. Poleti pa se je že 
udeleževal tekaških, kolesarskih in triatlonskih tekem.

Tomaž Planko in Aleš Dragar sta se udeležila tudi 
kolesarskega maratona Trebnje.

Jasna Paladin

Ljubljana – Kolesarska zveza 
Slovenije je tudi letos podeli-
la priznanji za najboljšo kole-
sarko in najboljšega kolesar-
ja v letošnji sezoni. Med žen-
skami je priznanje že petič 
zapored prejela Tanja Žakelj, 
med kolesarji pa je bil za naj-
boljšega prvič v karieri razgla-
šen 26-letni Kamničan Luka 
Mezgec iz profesionalne 

kolesarske ekipe Giant-Shi-
mano. V letošnji sezoni je 
nanizal šest zmag, poleg tiste 
v Trstu na zadnji etapi dirke 
po Italiji je trikrat slavil še na 
dirki po Kataloniji, zmagal 
je tudi etapo na dirki po Pe-
kingu in belgijsko enodnev-
no dirko Handzame Classic. 
Na zmagovalnem odru je bil 
v letu 2014 še sedemkrat, tudi 
na državnem prvenstvu, ko je 
bil drugi. 

Luka Mezgec kolesar 
leta 2014

Kamnik – Jutri, 29. novembra, se bo začela že 6. zimska liga 
na Sv. Primoža, ki sta jo pred leti vpeljala Tomaž Cukjati in 
Sandra Prešern, letos pa jo je pod svoje okrilje prevzel Klub 
gorskih tekačev Papež. Liga bo trajala vse do 7. marca, pet-
najst zaporednih sobot, vsakič s startom ob 9. uri izpred Lo-
vskega doma na Vegradu. Do Sv. Primoža se teče ali hodi po 
cesti naokoli, brez bližnjic, organizatorji pa stavijo na »fair 
play«, saj si bo vsak udeleženec čas meril sam. Vpisna knjiga 
v okrepčevalnici Pri Petru, kamor bo vsak lahko zapisal svoj 
čas, bo odprta ob sobotah med 9. in 10.30. Za končni rezul-
tat bo štelo povprečje desetih najboljših vzponov. J. P.

Začenja se zimska liga k Svetemu Primožu

Organizacijo letošnje zimske lige prevzema Klub gorskih 
tekačev Papež.

Kamnik – Za STC Panther Kamnik se je zopet zaključila 
uspešna sezona v offroadu. V Srminu pri Kopru je potekala 
zadnja letošnja prireditev DP, ki smo se je udeležili tudi čla-
ni STC Panther Kamnik offroad cluba z vozilom jeep chero-
oke. Brane Prezelj je suvereno zmagal v spretnostni katego-
riji, v soft trialu pa je osvojil 2. mesto in moral priznati pre-
moč klubskemu kolegu Juretu Pavlicu, ki je v spretnostni 
kategoriji osvojil 4. mesto. S tem je Brane potrdil naslov 
državnega prvaka v spretnostni in soft trial kategoriji, Jure 
pa je postal podprvak v soft trialu. Peter Stefanoski (STC 
Panther Kamnik) je osvojil 3. mesto v softu. Ob tej priložno-
sti v svoje vrste vabimo nove člane in ljubitelje/voznike te-
renskih vozil. Se vidimo v naslednji sezoni! STC Panther 
Kamnik

Kamničani uspešni v offroadu

Kranj – Odbor za gorsko kolesarstvo in BMX Kolesarske zve-
ze Slovenije je v nedeljo v Kranju podelil nagrade najboljšim 
v slovenskem pokalu za sezono 2014, med njimi jih je bila 
cela vrsta tudi iz kamniške ekipe Calcit Bike Team. Prvo me-
sto v moški elitni kategoriji je osvojil Boštjan Hribovšek, ki 
je zbral vse možne točke. Med tekmovalci do 23 let je na 
vrhu končal še drugi državni prvak iz vrst Calcit Bike Teama 
Gregor Krajnc, ki je prav tako osvojil vse možne točke. Naj-
boljši skupni seštevek v ženski elitni kategoriji je imela Tina 
Perše. Med mladinkami je bila najboljša Eva Jagodič, tretja 
pa Katja Kranjec, ki je zaostala le točko. Nika Dečman je 
med deklicami do 15 let končala na drugem mestu, na pr-
vem pa Hana Kranjec Žagar med deklicami do 11 let. Živa 
Babnik je med deklicami do 7 let osvojila tretje mesto. Matic 
Kranjec Žagar je med dečki do 13 let sezono končal na dru-
gem mestu, Jan Boltar je bil najboljši v kategoriji do 9 let, v 
kateri je bil Žan Lopatič tretji. Žan Pahor je zmagal v katego-
riji do 11 let. Jaka Tominšek je dobil seštevek v kategoriji do 
7 let, Žiga Prelec je bil drugi. Mohor Vrhovnik je bil najboljši 
med amaterji, Mira Kranjec Žagar med veterankami, Bojan 
Kemperl pa je bil tretji med veterani 3. Calcit Bike Team

Priznanja najboljšim gorskim kolesarjem
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ZAHVALA

Kdor živi v srcu svojih dragih,  
ni mrtev,
še naprej ostaja navzoč  
v njihovem življenju.
(Immanuel Kant)

Žalostne in strte nas je v 87. letu zapustila naša draga 
mami, babica, prababica in tašča

Marija Starovasnik
iz Črne pri Kamniku

Zahvaljujemo se vsem in vsakemu posebej za podarjeno 
cvetje, sveče, izrečena sožalja, svete maše in spremstvo na 
njeni zadnji poti. Hvala gospodu župniku za lepo opravljen 
obred, pevcem za zapete žalostinke in zaigrano Tišino. 
Imeli smo jo radi, bili nanjo ponosni in jo občudovali.

Žalujoči vsi njeni
November 2014

ZAHVALA

Bolezen in trpljenje si prestala,
v grobu zdaj boš mirno spala.
Odšla si tja, kjer ni gorja,
kjer upanje ti večnost da,
dobrota tvojega srca
nikoli ne bo pozabljena.

V 78. letu se je od nas poslovila naša draga mama

Slavica Matjan
rojena Plut, z Vira pri Nevljah 3

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem sorodni
kom, sosedom, prijateljem in znancem. Hvala vsem, ki ste 
nam sočutno izrekli sožalje, darovali cvetje in sveče ter 
svete maše, se poslovili od naše mame in jo pospremili k 
večnemu počitku. Zahvaljujemo se dr. Ivanetiču in sestri 
Nataši za dolgoletno skrb ob njeni bolezni, sočutnim pa
tronažnim sestram iz Kamnika ter osebju Doma počitka 
Bor – Črni vrh nad Idrijo za nesebično pomoč in oskrbo v 
njenih zadnjih dneh. Hvala g. župniku Francu Oražmu za 
lepo opravljen pogrebni obred, pevcem iz župnije Nevlje 
za ganljive pesmi in trobentaču za zaigrano Tišino.
 

Žalujoči vsi njeni
November 2014

ZAHVALA

Bil je nepozaben čas, ki smo ga 
preživeli s teboj, 
in je čas bolečine, ko smo se 
morali ločiti, 
je čas, ko se zasanjamo v spomine, 
in je čas, ki nikdar ne mine.

V 85. letu starosti se je od nas poslovila naša draga mama

Marija Breznik
po domače Štefanova Marica iz Zgornjega Tuhinja 39a

Ob boleči izgubi naše drage mame se iskreno zahvalju
jemo vsem, ki ste jo tako številčno pospremili na njeni 
zadnji poti. Velika zahvala gre sosedom za vso nesebič
no pomoč, sorodnikom, prijateljem, nekdanjim sode
lavkam in znancem za izrečena ustna in pisna sožalja, 
za darove za svete maše, za darove za obnovo cerkvenih 
orgel, podarjene sveče ter cvetje.
Posebna zahvala je namenjena gospodu župniku Nikola
ju Štolcarju za opravljen pogrebni obred, govornici Ivici 
Bajde za ganljive besede slovesa, pevcem za lepo odpete 
pesmi ter trobentaču za odigrano tišino.

Žalujoči vsi njeni
Zg. Tuhinj, november 2014

ZAHVALA

V naših srcih in glasbi je pustil neizbrisno sled

Tone Štritof
dolgoletni član Ansambla Lojzeta Slaka  

in Fantov s Praprotna

Za vzpodbudne besede, izrečena sožalja in podporo se 
zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in 
njegovim glasbenim prijateljem, znancem in učencem. 
Iskrena hvala za razumevanje in pomoč našim sodelav
cem, posebej sodelavcem Banke Koper. 
Posebna zahvala dr. Majdi Ambrož Mihelčič in vsem za 
ganljivo opravljen pogrebni obred.  
Zahvaljujemo se vsem, ki ste mu polepšali življenje, ga 
imeli radi in ga spoštovali, v težkih trenutkih pa njemu 
in nam stali ob strani, ga pospremili k preranemu grobu 
ter darovali cvetje in sveče ali Anini zvezdici.

Vsi njegovi
Oktober 2014

ZAHVALA

Kogar imaš rad, resnično rad, 
nikoli ne umre, 
le daleč, daleč je …

V 85. letu nas je nenadoma 
zapustil naš dragi mož, ati, 
dedi, pradedi, brat in stric

Jože Balantič
Iskrena hvala sosedom, sorodnikom, prijateljem in znan
cem. Hvala gospodu župniku za lepo opravljen pogrebni 
obred, pevcem kvarteta Grm, sosedu Milanu Grkmanu 
za zaigrano melodijo v slovo. Vedno boš v naših srcih. 

Vsi njegovi
September 2014

ZAHVALA

Srce je omagalo, 
tvoj dih je zastal,
a nate spomin
bo večno ostal.

V 83. letu nas je po hudi bolezni 
za vedno zapustil naš dragi mož, 
ati, tast, dedek in pradedek

Jernej Kuhar
z Okroglega 7

Hvala sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem za 
pomoč, izrečena pisna in ustna sožalja, darovane sveče, 
maše ter spremstvo na njegovi zadnji poti. Zahvala tudi 
pevcem, Marjanu Sitarju za zaigrano Tišino, praporščakom 
in župniku g. Antonu Prijatelju za lepo opravljen obred. 
Vsem skupaj in vsakemu posebej še enkrat iskrena hvala.

 
Žalujoči vsi njegovi

Okroglo, Bistričica, Mekinje, Stranje, november 2014

Petek, 28. novembra, ob 19.30
Jesensko tiho, koncert zborovskih del ob 10. obletnici smrti Sama 
Vremšaka  v Gimnaziji in srednji šoli Rudolfa Maistra, vstopnina 5 
evrov

Sobota, 29. novembra, od 8. do 13. ure na tržnici 
Okusi Kamnika – Podeželje in Eko

Glavni trg v Kamniku. Organizator: Zavod za turizem in šport v 
občini Kamnik. Vsako zadnjo soboto v mesecu. 

Sobota, 29. novembra, od 9. do 18. ure in nedelja,  
30. novembra, od 9. do 17. ure
Sejem rabljene smučarske opreme v Domu kulture Kamnik 

Organizator: Smučarski klub Kamnik

Sobota, 29. novembra, ob 8. uri
Odprtje trgovine z naravnimi in ekološkimi izdelki Zlata ptička  
na Šutni 2

Sobota, 29. novembra, ob 10. uri
Kamniške pravljične poti z Ireno Cerar 

Budnarjeva muzejska hiša v Zgornjih Palovča. Organizator TD 
KamnÁ k v sodelovanju z Matično knjižnico Kamnik

Sobota, 29. novembra, od 9.45 do 12.45
Oblikovanje iz barvne nepredene volne, dejavnosti za otroke

Matična knjižnica Kamnik

Sobota, 29. novembra, ob 19. uri
10. Srečanje Klap v Športni dvorani Kamnik, vstopnina 18 evrov

Nedelja, 30. novembra, od 9. do 12. ure
Ocenjevanje žganja v Gasilskem domu v Tunjicah

Organizatorja: Kmetijsko-gozdarski zavod Ljubljana in 
Sadjarsko-vrtnarsko društvo Tunjice
 

Nedelja, 30. novembra, ob 17. uri
Ognjena Veronika v Keršmančevem parku 

Organizator: MC Kotlovnica

Nedelja, 30. novembra, ob 17. uri
Opera Vojna in mir (Veronikine zgodbe) v Domu kulture Kamnik 

Ponedeljek, 1. decembra–petek, 5. decembra, od 8. do 15. ure
Hišni sejem v Dnevnem centru Štacjon, v prostorih dnevnega centra 
na Kolodvorski 4, Kamnik (železniška postaja Kamnik-mesto).

Sreda, 3. decembra, ob 18. uri
Javno vodstvo po razstavi Kam so šle vse fabrike? in projekcija filma 
Kamnik in njegova stara industrija (17 minut). Organizator: 
Medobčinski muzej Kamnik

Četrtek, 4. decembra, ob 18. 30
Staro mestno jedro Kamnika bo od 4. do 31. decembra pravljično odeto v 
tisočere pisane lučke, glasbo in stojnice s praznično ponudbo. Iskrivo 
srednjeveško mestece bo ves mesec ponujalo pestro dogajanje za vso 
družino. Obetajo se brezplačni koncerti, predstave, otroške delavnice, 
sejmi, sprevodi, ulične predstave ... Praznične lučke bomo prižgali 4. 
decembra ob 18.30. Organizator: Zavod za turizem in šport v občini 
Kamnik

Sobota, 6. decembra, ob 10. uri
14. Miklavžev tek, izpred Term Snovik k cerkvici Sv. Miklavža

Organizator: Športno društvo Šmartno v Tuhinju

Sobota, 6. decembra, od 9.45 do 12.45
Delavnica Oblikovanja z glino v Matični knjižnici Kamnik 

Nedelja, 7. decembra, ob 16. uri
Prihod Miklavža in predstavitev razstave starih igrač Mohorja 
Demšarja v Budnarjevi muzejski hiši v Zgornjih Palovčah  

Prireditve v mesecu  
novembru in decembruKamnik – Člani študentskega kluba Kamnik so se znova pri-

družili projektu Božiček za en dan, ki je bil dobro sprejet že 
lani. In kako projekt deluje? Na spletni strani Božiček za en 
dan izberete otroka, ki bi ga želeli obdariti, poiščete škatlo, 
jo zavijete, še prej pa napolnite s šolskimi potrebščinami, 
igračo, oblačilom, sladkarijo ¼  Študentski klub Kamnik je 
uradno zbirno mesto za škatle, tako da jih lahko v času ura-
dnih ur prinesete k njim. Zbiranje poteka do 10. decembra, 
nato pa bodo škatle predali "Božičkom", da jih razdelijo 
med otroke. J. P.

Božiček za en dan

Velika planina – Maja je bilo v Kamniškem občanu objavlje-
no, da bo na Veliki planini boljši signal za Mobitel. Žal se je 
vse skupaj zavleklo, kar pa je celo dobro. Čez zimo se bo 
razrita površina, kjer je bil skopan jarek za povezavo, umiri-
la in do poletja zarasla, tako da bo čim manj kazila Njivice 
in manj pozorni obiskovalec sploh ne bo opazil, da je bilo 
kaj narejeno. Konec oktobra so zabetonirali temelj za ante-
no, ki so jo postavili sredi novembra. B. P.

Boljši signal na Veliki planini



ZAHVALA

Kako kruto zna biti življenje,  
neizprosno.
Vzame nam dragocene ljudi,
s katerimi srečo delili smo si.
(Albinca T.)

V 72. letu je tiho odšla od nas naša draga

Marija (Marica) 
Gorjan

Od srca hvala vsem za besede tolažbe, izrečena sožalja, 
darovane sveče in pomoč. Hvala, ker ste našo in vašo 

Marico spoštovali in jo imeli radi.

Vsi njeni
Oktober 2014

Zanimivosti, zahvale
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ZAHVALA

Komu bi ptice pele,
če ne jutru.
Komu bi vrtnice cvetele,
če ne ljubezni.
Komu bi srce jokalo,
če ne Tebi v slovo …

Poslovila se je naša mama

Francka Erjavšek
z Županjih Njiv

Ob boleči izgubi mame se iskreno zahvaljujemo vsem 
sorodnikom, sosedom, prijateljem, sodelavcem in znan-
cem za izrečena sožalja, podarjene sveče in svete maše 
ter spremstvo na njeni zadnji poti. Hvala gospodu župni-
ku Antonu Prijatelju za opravljeno zadnje slovo. Zahvala 
tudi farnim pevcem pod vodstvom gospe Karle Urh iz 
Stranj in trobentaču za zaigrano Tišino.

Vsi njeni
November 2014

ZAHVALA

Pojdem, ko pride moj maj,
pojdem na rožne poljane,
kjer najdem vse svoje zbrane
od včeraj in kdo ve od kdaj.
(T. Kuntner)

V 85. letu se je poslovil naš dragi

Aldo Beč
Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, prijateljem, sose-
dom, znancem, Aktivu Maksa Perca Kamnik in Druš-
tvu upokojencev Kamnik za vse besede tolažbe, izražena 
sožalja, darovane sveče in drugo pomoč. Iskrena hvala 
osebju ZD Kamnik za dolgoletno zdravljenje, osebju DSO 
Kamnik za vso nego in skrb v zadnjih dneh njegovega živ-
ljenja, gospodu župniku iz Nevelj ter gospodu župniku iz 
Mekinj za lepo opravljen pogrebni obred. Iskrena hvala 
tudi vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti.

Vsi njegovi
Oktober 2014

ZAHVALA

Čez noč, čez noč
pregrnila travica svet je,
čez noč, čez noč
na travo se vsulo je cvetje.
(O. Župančič)

V 82. letu nas je zapustil naš dragi mož, oče, dedek, 
pradedek, brat, stric in tast 

Simon Drolec
iz Šmarce

Ob boleči izgubi iskrena hvala sorodnikom, sosedom, pri-
jateljem in znancem za pomoč, izrečena sožalja, podarje-
no cvetje in sveče. Hvala vsem, ki ste se od njega poslovili 
in ga pospremili na njegovi zadnji poti. Zahvaljujemo se 
tudi župniku g. Janezu Gerčarju za lepo opravljeno zadnje 
slovo in ganljive besede ter kvartetu Krt za lepe pesmi.

Za vedno boš v naših srcih.

Vsi njegovi
Oktober 2014 

ZAHVALA

Vsako slovo je težko,   
še posebej če odhaja ljubljena, 
a tisti, ki ga imamo radi, nikoli ne umre, 
samo nekje daleč, daleč je in 
dokler spomin nanj živi, 
svečka v srcu zanj gori.

V 80. letu nas je zapustila in se v tihi dom na 
mekinjskem pokopališču preselila draga sestra, mama, 

babica in prababica

Mara (Marija)  
Steklasa

rojena Babnik, z Neveljske poti 2 v Mekinjah

Vsem, ki ste bili z mislimi z njo oziroma ste jo pospremili 
na njeno zadnjo pot, prinesli rože, sveče ali darovali v 

dobrodelne namene, se najlepše zahvaljujemo.

Žalujoči vsi njeni
Oktober 2014

ZAHVALA

Utrujena od bolečin nas je v 87. 
letu na praznik vseh svetih zapu-
stila naša draga mama, babica, 
prababica, teta in svakinja

Dragica Kolar
                                          roj. Sitar

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem 
in znancem za izrečena sožalja, podarjeno cvetje, sveče in 
darove za svete maše ter spremstvo na zadnji poti. Svojo 
zahvalo namenjamo tudi zdravstveno negovalnemu oseb-
ju DSO Kamnik za vso skrb in nego v času njene bolezni. 
Iskreno se zahvaljujemo patru Lavrenciju, ki je izpolnil 
njeno zadnjo željo, za ganljiv govor pri pogrebni maši in 
opravljen pogrebni obred. Hvala pevcem kvarteta Krt za 
občuteno zapete pesmi. Vsem, ki boste našo mamo ohra-
nili v lepem spominu, iskrena hvala.

Vsi njeni
Mengeš, Kamnik, Trebnje, november 2014

ZAHVALA

Ko zadnjikrat peli mi bodo zvonovi,
bom srečal tebe, začetek življenja.
Zvonovi zvonijo, domov si želimo,
kjer je mir in kjer je gospod.
(France Gačnik)

V 84. letu življenja se je poslovil in šel v večnost dragi 
mož, oče, ata, praded, tast, brat in stric

Franc Kemperl
z Županjih Njiv

Iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za izrečena sožalja, podarjene sveče ter darove za 
cerkev in svete maše. Za vso skrb in pomoč v času njegove 
bolezni posebna zahvala dr. Plešnar Cvirnovi, sestri Hele-
ni, DSO Kamnik za zadnja leta oskrbovanja. Gospodu žup-
niku Antonu Prijatelju za obiske doma in v domu, za lepo 
opravljen pogrebni obred. Prisrčna hvala g. Janezu Uršiču, 
stranskim pevcem ter sosedi Mari in Tini Mlakar za zaigra-
no Tišino s flavto. Iskrena hvala vsem in vsakemu posebej.
 

Vsi njegovi
Županje Njive, oktober 2014

Bojan Pollak

V prvi polovici oktobra smo 
imeli "babje poletje", zato so 
bile razmere v planinah še 
skoraj poletne. Ohladitev v 
drugi polovici pa je prinesla 
sneg, ki se je v osojnih legah 
kar nekaj časa obdržal. Sle-
dilo je zopet zelo toplo vre-
me, ki je sneg pobralo sko-
raj do vrhov, da je nato po 
ohladitvi v drugi polovici 
novembra spet zapadel nov 
do višine 1300 metrov. Lah-
ko rečemo, da je v visoko-
gorju že zima. To prehodno 
obdobje iz poletja v zimo je 
najbolj nevarno, ker se raz-
mere lahko zelo hitro men-
jajo – od povsem kopnega 
na sončnih legah do zasne-
ženega in/ali zaledenelega v 
osojnih legah. Vsaka spre-
memba vremena pa lahko 
zelo spremeni tudi razmere. 
Zato je potrebno biti v gorah 
še posebej previden.

V visokogorju je že zima Prosim,  
če mi kdo lahko  
podari otroško 
čelado za kolo.  

Tel.: 051 236 302
Mali oglas
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Jasna Paladin

Zgornje Palovče – Budnarje-
va muzejska hiša, za katero 
skupaj z nekaterimi vaščani 
Zgornjih Palovč skrbijo čla-
ni Turističnega društva 
Kamn© k, to jesen znova vabi 
s številnimi dogodki, ki pa 
so te dni že praznično obar-
vani.
V nedeljo, 16. novembra, so 
najprej pripravili ustvarjalno 
delavnico izdelovanja adven-
tnih okraskov iz krep papir-
ja. Dragica Vrhovnik iz Tun-
jic je udeležencem delavnice 
pokazala, kako se izdelajo 
bunke, angeli, storži in šte-
vilni drugi okraski, ki jih lah-
ko uporabimo tudi pri krasi-
tvi adventnih venčkov. Še 
bolj obiskana pa je bila delav-
nica minulo nedeljo, ko sta 
letošnje trende okraševanja 
in vrsto nasvetov obiskoval-
cem podala Sabina Šegula in 
Peter Ribič. »Sam sem začel 
že leta 2002, Sabina pa se 
mi je priključila pred štirimi 
leti. Vsako leto skupaj z obi-
skovalci izdelamo okoli dvaj-
set adventnih venčkov, veči-

na se nam pridruži vsako 
leto, tako da se že dobro poz-
namo, a vsakokrat pozdravi-
mo tudi nove obraze,« nam 
je povedal Peter Ribič, nato 
pa skupaj s Sabino predstavil 
letošnje trende pri okraševa-
nju venčkov. »Znanih je pet 
smernic. Klasična tradicio-

nalna nas spremlja vsako 
leto, prepoznamo pa jo po 
rdeči, zeleni in beli barvi, 
druga smernica je iskrica 
narave oz. vračanje k naravi, 
pri čemer so pogosti modri 
odtenki. Tretja smernica je 
pridih zgodovine, ki deluje 
nekoliko prestižno, zanimi-

va je tudi smernica gotike, ki 
prisega na manj barv, črno, 
kontrastno ter preproste 
motive, zadnja smernica pa 
je namenjena bolj romantič-
nim dušam, saj narekuje 
bolj pastelne barve.«
V Budnarjevi hiši so se 
usmerili predvsem v narav-

ne materiale, obode iz sla-
me, smrečje, storže ter šte-
vilno drugo okrasje, ki ga 
lahko sami naberemo v 

naravi. Delavnica namreč ni 
bila namenjena osvajanju 
trendov, ampak predvsem 
druženju in dobri volji.

V pričakovanju adventa
Delavnica izdelovanja adventnih venčkov je zagotovo eden od najlepših dogodkov v Budnarjevi 
domačiji in tudi minulo nedeljo je bilo tako.

Konec novembra je bil v Budnarjevi hiši tudi letos 
namenjen izdelovanju adventnih venčkov.

Način izdelave adventnega venčka je zbranim pokazal Peter Ribič.

Na tradicionalni delavnici jih obiskovalci vsako leto izdelajo
okoli dvajset.
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